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Na naslovnici: Otroci vrtca Storžek pri polaganju
kamenčkov za novi vrtec. Foto: Matic Zorman

VIHARNIK (ISSN 1855-0126) je priloga Gorenjskega glasa, 
ki izhaja štirikrat na leto. Prilogo pripravlja Gorenjski glas, d. o. o.,
Kranj, Bleiweisova cesta 4, Kranj, urednica Danica Zavrl 
Žlebir (danica.zavrl@g-glas.si), uredništvo Gorenjskega glasa,
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za tisk Gorenjski glas, d. o. o., Kranj, tisk Tiskarna Littera picta,
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”Res je, pred praznikom so otroci položili ka-
menčke, s čimer se simbolično začenja gradnja
novega težko pričakovanega vrtca. Uspeli smo z
razpisom in izbrali podjetje Jelovica ter mu po-
delili stavbno pravico. Občina namreč nima de-
narja in bi se morala za projekt zadolžiti, poleg
tega imamo v občini še kup drugih investicij,
posebno zahtevnih zlasti na področju fekalnih
kanalizacij in čistilnih naprav, zato smo ubrali
pot podelitve stavbne pravice. To pomeni, da
smo zemljo dali Jelovici, oni bodo tam zgradili
vrtec in nam ga dali v najem za 15 let. Mesečna
najemnina bo znašala 17.750 evrov. Če pa bodo
za občino prišli boljši časi, imamo možnost vr-
tec pred iztekom najemne pogodbe odkupiti.”

Bo gradnja kaj motila delovanje vrtca?
”Novi vrtec bo tik ob starem, tako da bo

gradnja motila le igro otrok na igrišču, sicerš-
nje delovanje vrtca pa ne bo moteno. Igrišče se
bo moralo preseliti niže.”

Veliko vlagate v komunalne projekte.
Kakšna bo njihova usoda, glede na gorenjski
projekt Gorki, ki ni dobil državne podpore?

”V zvezi s projektom Gorki Preddvoru slabo
kaže. Žalostno je, ker se stalno menjajo minis-
tri in odgovorni kader. Prvotnega zagotovila,
da nam bodo dali dva milijona evrov, nam ne
morejo potrditi ne na službi vlade za lokalno
samoupravo ne na ministrstvu za okolje. Skli-
cujejo se na jesen ali prihodnje leto. Ker se bo-
jim, da do tega denarja države iz operativnega
programa razvoja okolja ne bomo prišli, se
bomo najbrž odločili za drugačno možnost. In-
štitutu za javno upravo v Mariboru smo že na-
ročili, naj nam izdela pravno osnovo in eko-
nomske izračune za izbor javno zasebnega
partnerstva za gradnjo vse manjkajoče kanali-
zacije v občini, vključno s čistilno napravo.
Upam, da bo septembra ta predstavitev na ob-
činskem svetu. Če takšna rešitev ne bo pretira-
no obremenjevala občanov z višjimi cenami,
se bomo odločili morda za koncesijo. Če to
uspe, lahko v dveh letih zgradimo vso infra-
strukturo in se končno nehamo pogovarjati o
kanalizacijah v Preddvoru. Poleg tega gredo
ogromna sredstva za ta projekt in so druga po-
dročja zato okrnjena.”

Pa vam ne bo treba celo vračati denarja, ki
ste ga za ta namen dobili iz evropskih virov? 

”Rok nam bodo podaljšali do leta 2015, do-
tlej moramo vsaj zgraditi čistilno napravo.”

Še ena neprijetnost je gradnja v Bašlju,
kjer so ljudje že pošteno naveličani razkopa-
ne ceste. Kaj je krivo za to in kdaj naj do-
mačini pričakujejo rešitev?

”Imamo velike težave z mestno občino Kranj,
ki pridobiva gradbeno dovoljenje za magistral-
ni vodovod. V tem delu doline Belce smo že
zgradili fekalno kanalizacijo, cesta pa je ostala
makadamska in je za prebivalce zelo moteča.
Bilo je že več klicev in intervencij prizadetih

občanov, tudi zaradi hu-
dournikov, ki so zaradi
neurejene ceste ogrožali
hiše. Žal mi je za to. Tru-
dimo se in ves čas priti-
skamo na sosednjo obči-
no, da bi se kaj premak-
nilo, vmes so bile še vo-
litve. Če v sosednji obči-
ni v kratkem ne bo odlo-
čitve, bomo položili vsaj
grobi asfalt. Magistralni

vodovod namreč gradi občina Kranj, hkrati pa
bo naša občina zgradila še sekundarni vodovod
v tem delu Bašlja.”

Kranj je že dobil veliko sodobno knjižnico,
kdaj pa jo boste v Preddvoru?

”V Preddvoru ne bo samo knjižnica, pač pa
celovit informacijski center. Zanj imamo že
gradbeno dovoljenje, prijavili smo se tudi na
razpis ministrstva za kmetijstvo za sofinancira-
nje tega petsto tisoč evrov vrednega projekta.
Gre za adaptacijo prostorov, ki jih je prej zase-
dala trgovina, in za opremo. V stavbi bodo, kot
rečeno, knjižnica, prostori za razna izobraže-
valna srečanja in druženje vseh generacij, to
bomo združili tudi s turistično informacijskim
centrom. Vse to bo odprto vsak dan in s tem
blizu občanom.”

Sosedje na Francariji se pritožujejo nad pre-
nizkim dimnikom kotlovnice v podjetju Ener-
getika. Kakšne rešitve jim lahko obljubite?

”Za Energetiko so potrebna investicijska vla-
ganja, za kar pa v občini, ki je edina lastnica
podjetja, nimamo denarja. Potrebujemo partner-
ja, ki bo dal svež denar za vlaganja. To potrjuje,
da je bil ta projekt v začetku pravilno nastavljen,
ko je imela občina še enega partnerja, Avstrijce,
ki so zagotavljali investicijski denar. Žal so zara-
di nesporazumov med občino in Energetiko iz-
stopili iz projekta in je od leta 2006 občina edi-
na lastnica. Ves čas pa se zavedamo, da je vode-
nje Energetike zelo zahtevna zadeva, za kar ob-
čina nima usposobljenih ljudi, zato išče možnost
odprodaje ali najema. Prodaja občinskega pre-
moženja je zelo zahtevna zadeva, pri vseh razpi-
sih smo imeli kup težav. Največji problem je ve-
lika razlika med ocenjeno vrednostjo energetike
in ceno ponudnikov. Petsto tisoč evrov je ocenje-
na vrednost, ponudniki pa so ponujali slabih
dvesto tisoč. To je bilo ob zadnjem razpisu, ki
smo ga razveljavili. Je pa sedaj zelo velik inter-
es treh kupcev. Upam, da nam bo uspelo, da bi
dali kotlovsko opremo v najem za proizvodnjo
energije za določeno dobo (15 ali 20 let), najem-
niki pa morajo v določenem roku vložiti denar v
kotlovsko opremo in sanirati dimnik. Za najem
se zanimajo trije ponudniki, z dvema smo imeli
pogovor in oba sta pripravljena investirati.”

Kdaj naj bi dobili gradbeno dovoljenje za
povečanje dimnika?

Župan Miran Zadnikar Preddvor

Začenja se gradnja vrtca
Ob letošnjem občinskem prazniku ni nobenega slavnostnega 

odprtja novega objekta. Vseeno pa so zadovoljni, ker so položili
temeljni kamen za nov vrtec, pritrjuje župan Miran Zadnikar.

Živimo zdravo
Zavod za zdravstveno varstvo Kranj bo

skupaj z občino Preddvor jeseni izvajal pro-
gram Živimo zdravo. Program so razvili na
Finskem, v Sloveniji pa poteka od leta
2001. Njegov cilj je spodbujanje zdravega
življenjskega sloga. Potekal bo v desetih
delavnicah, na katerih bodo predstavili bo-
lezni sodobnega časa in dejavnike tveganja
zanje. Ena bo namenjena tudi merjenju de-
javnikov tveganja (krvni tlak, krvni sladkor,
holesterol, telesna masa). Pripravili bodo
delavnice o zdravi prehrani z demonstracijo
priprave zdravih obrokov. Da bi ljudi spod-
budili k uživanju in pridelavi več sadja in
zelenjave doma, bomo pripravili delavnico
z agronomom, ki bo udeležencem svetoval
o pridelavi. Telesno manj dejavne bodo
spodbujali, da se pridružijo in telesno aktiv-
nost postopoma vključijo v svoj življenski
slog. Spomladi bodo izvedli test hoje na 2
km, s katerim boste lahko preverili svojo te-
lesno pripravljenost. Pri izvedbi delavnic
bodo sodelovali zdravniki, fizioterapevti,
medicinske sestre, agronom, kuhar itd. Pre-
davanja in delavnice bodo za udeležence
brezplačni. Program se začenja 20. oktobra,
delavnice bodo potekale v Osnovni šoli
Matije Valjavca Preddvor ob četrtkih ob
19.30. Za dodatne informacije se lahko obr-
nete na Alenko Hafner, tel. št.: 04/2017
190, (e-naslov: alenka.hafner@zzv-kr.si) 
ali Marijo Ješe 04/2017 195 (e-naslov: 
marija.jese@zzv-kr.si). D. Ž.

Miran Zadnikar
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”V pogovoru za Gorenjski glas sem bil napač-
no razumljen, da bi se do začetka kurilne sezo-
ne začela sanacija in da bi bilo do takrat pridob-
ljeno tudi gradbeno dovoljenje. V pridobivanje
gradbenega dovoljenja še nismo šli. Sicer pa sta
Energetika in občina vsa leta pravilno vodila
postopke na upravnem področju, tako da so se
vse tožbe proti občini za nas uspešno iztekle.
Čeprav izvajamo redne meritve dimnih plinov,
ki so v mejah dovoljenja, ugotavljamo, da je za-
radi prenizkega dimnika občasno zelo moteče
za sosede. Že leta 2006, ko sem nastopil nov
mandat, sem sosede poklical in zagotovil, da
bomo ta problem čim prej rešili. Dimnik, kjer
gre za veliko investicijo, smo želeli rešiti z no-
vim lastnikom, žal doslej pri tem nismo bili
uspešni. Velika nesoglasja so bila med občino
in sosedi zaradi višine dimnika, zato sem naro-
čil pri Elektro inštitutu Milana Vidmarja iz
Ljubljane študijo, kjer so izračunali ustreznejšo
višino dimnika, in sicer naj bi ta po izračunih
meril 29 metrov. To sem sporočil tudi sosedom,
a do danes ni bilo odgovora ozrioma so nam od-
govorili, da je ponujena višina še vedno preniz-
ka. V tem času sta zakonca s Francarije vložila
tožbo zaradi znižanja vrednosti njunega stavb-
nega zemljišča in zahtevo za dvig dimnika. Mi
smo se želeli izvensodno poravnati. Predlagali
smo jima, da v dveh letih zgradimo dimnik, oni
pa odstopijo od tožbe. To ni bilo uspešno, tako
da sedaj teče sodni postopek. Očitno so večji in-
teresi po nekakšni renti. Odvetniki so mi sveto-
vali, naj ne gradimo dimnika, dokler sodba ni
mimo, toda kljub vsemu želimo to urediti čim
prej in tudi od novega lastnika ali najemnika za-
htevati, da to prednostno uredi. Zato tudi še nis-
mo šli v pridobivanje gradbenega dovoljenja.”

Kdaj najhitreje bi bilo to lahko rešeno?
”Vsaj tri ponudnike bomo v kratkem pozvali

k pogovorom, tako da pričakujemo, da bi bila
najemna razmerja čim prej urejena in bi imeli
lahko do začetka nove kurilne sezone že nove-
ga najemnika. Novi dimnik pa je potem stvar
pogajanj, v dveh letih bi ga lahko imeli.”

Spet se vam je oglasila tudi civilna iniciativa
za pozidavo Novin. Kaj jim lahko odgovorite?

”Zame to ni civilna iniciativa, pač pa politič-
no motivirana skupina. Večina lastnikov, ki za-
htevajo stavbna zemljišča, to počnejo zaradi
lastnega materialnega in ne javnega interesa.
Civilno iniciativo pa jaz razumem kot pobudo,
ki ščiti in zagovarjajo javni interes. Poleg tega
pa si lahko občina z velikim naseljem, kakršno
želijo pobudniki, naloži veliko problemov, od
povečanja šole in vrtca do urejanja druge infra-
strukture, če bi tam dobili naselje tridesetih hiš
in več. Prvi zelo širok predlog bomo morali
zmanjšati, ker je tudi zahteva ministrstva za
kmetijstvo. Minimum se stalno spreminja, ker
se pogajamo in ne moremo javnosti in civilnim
pobudnikom vmes dajati podatkov, ki niso do-
končni. Lastniki so razočarani zlasti zato, ker
gredo stvari prepočasi in ker niso mogli priti do
podatkov o mejah tega novega naselja. Problem
občinskega prostorskega načrta (OPN) pa ni pri

njih, pač pa so se postopki zavlekli zaradi dru-
gih delov plana. Ker se od zime naprej ni nič
dogajalo, ljudem še vedno nimamo nič novega
povedati, poleg tega pa nas tedensko obiskuje-
jo posamezniki in jim isto razlagamo. Problem
OPN je zaradi soglasja zavoda za varstvo kul-
turne dediščine glede ceste do gradu Hrib in za
obrtno cono ob Kokri, kjer zavod za varstvo na-
rave postavlja svoje zahteve. Glede Novin pa je
pripomba soglasjedajalcev, da je prevelik obseg
in da je treba območje zazidljivosti zmanjšati.
Koliko bo to, pa je še stvar pogajanj.”

V OPN pa ste se v Kokri odpovedali žični-
ci na Krvavec. Zakaj?

”Po vseh sestankih v Kokri, zlasti pa na pod-
lagi zadnjega zbora krajanov so me še enkrat
pozvali, naj razmislim o dostopu na Krvavec.
Ocenil sem, da je še preuranjeno iti v tak pro-
jekt, zato sem predlagal, da se ta sprememba
izloči in OPN in ostane le v strateškem delu,
tako kot do sedaj.” Danica Zavrl Žlebir

Spet ocenjevanje vasi
Turistično društvo Preddvor julija in avgusta ocenjuje vasi v pred-

dvorski občini v okviru projekta Turistične zveze Slovenije Moja
dežela lepa in gostoljubna. Komisija bo ocenjevala poslovne stavbe,
kmečka poslopja, hiše in vrtove, za ocenjevanje je pomembna splošna
urejenost, dostop, pokošenost, ocvetličenost in kakšni posebni detajli,
ki jih nekateri lastniki hiš radi poudarijo, na primer ribnik, skalnjak,
čebelnjak, kakšni posebni pridelki v zelenjavnem ali sadnem vrtu ...
Ob vsej splošni urejenosti kraja pa je treba pohvaliti jeseni na novo ure-

jeno zasaditev pokopališča. Vendar so letos spomladi večino mladih
cipres odpeljali nepravi obiskovalci pokopališča. Škoda, da nekateri ni-
majo spoštovanja niti do umrlih! D. Ž. 

Voda pritekla v garažo stanovanjske hiše
Bašelj staroselci delijo na dva zgornja dela, pa tistega ob potoku, kjer

živijo ‘grabnarji’, obstajata pa še ‘Rebr in Vašk’. Če prihajate v Bašelj iz
smeri Zg. Bele - cesta velja tudi za glavno cesto, ki vodi do vasi, ugo-
tovite, da je že zelo dotrajana in potrebna obnove. Občina, ki tam ureja
kanalizacije, obljublja, da bo vas dobila tudi novo cesto. Tega so bili
veseli predvsem ‘grabnarji’, saj je cesta ob potoku res potrebna obnove,
mostovi čez potok Belico pa ravno tako. Danes so trije mostovi sicer že
narejeni, a še ne dokončno, cesta je še vedno gradbišče. Sta pa vsaj za-
konca Živalič dočakala, da so delno uredili odvajanje padavinske vode,
žal pa je bilo za reagiranje odgovornih potrebno zalitje njunih garažnih
oziroma kletnih prostorov. Junijsko neurje je namreč gradbišče oziroma
glavno pot v ‘grabnu’ Bašlja dobesedno spremenilo v hudournik, voda
pa je našla pot v garažo zakoncev Živalič. Čeprav se je neljubi dogodek
zgodil na soboto, smo poklicali kar nekaj domačih občinskih mož, da bi
povprašali, kako bodo rešili problem, pa so redki sploh dvignili telefone,
tisti, ki bi morda kaj več vedeli o zadevi, niso vedeli nič oziroma so nam
zatrjevali, da se bo problem v prihodnosti uredil, potem smo poklicali še
župana Mirana Zadnikarja, ki pa se je osebno odzval in takoj ukrepal: za
zdaj so zadevo rešili situaciji in okoliščinam primerno. Občinska uprava
pa svetuje, da v takšnih primerih kličete 112. A. B.

Položili so temeljni kamen za nov vrtec. / Foto: Matic Zorman
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Vključeni v več turističnih projektov
V okviru evropskega projekta Brezmejna

doživetja narave sta pravkar izšla Planinska
karta Občine Preddvor in Vodnik po Občini
Preddvor, slednji v slovenskem, nemškem,
angleškem in italijanskem jeziku, karta pa
ima opise poti na zemljevidu tudi v štirih je-
zikih. Tik pred izidom je tudi Karta pohodni-
ških poti Kamniško Savinjske Alpe. Za Pred-
dvor so vanj vključene sledeče poti: Mače-
Storžič-Mače, Mače-Hudičev boršt-Javorov
vrh-Sv. Jakob-Preddvor, Kokra-Čemšenik-
Preddvor.

Svetovalka za turizem, malo gospodarstvo
in kmetijstvo v občini Helena Krampl Nikač
je predstavila še nekaj projektov, na katere se
pripravljajo v Preddvoru. Oblikujejo ponudbe
in trženjske aktivnosti za pet turističnih pro-
gramov doživetja narave na čezmejnem ob-
močju Slovenije in Avstrije. V strategiji pro-
jekta Brezmejna doživetja narave so že bile

opredeljene programske teme, za katere se bo
oblikovalo pet programov, med njimi v pro-
gramski temi Alpska zelišča in rože pri pro-
duktu Vonj in okus Alp (za območje Preddvo-
ra, Jezerskega, Cerkelj in Velike planine) so-
deluje tudi občina Preddvor. 

V okviru projekta Starodavne poti zbirajo
soglasja lastnikov za uporabo njihovih zem-
ljišč, kar bo osnova za izvedbo javnega razpi-
sa za ureditev pohodniške poti Stara tovorna
pot Možjanca-Kokra-Jezersko. Pripravljeni so
tudi na javni razpis za projekte Oprema te-
matske poti Sv. Lovrenc-Bašelj (vodilnega
partnerja BSC Kranj), Študija oblačilne de-
diščine, hrana, kulturna dediščina, življenje
na dvoru v času pisateljice Josipine Turno-
grajske, Priprava analize in študija oblačilne
kulture na območju Preddvora, odkrivajmo
svet igral (pred vrtec Storžič naj bi namestili
igrala), Priprava dokumentacije Pot po graj-

skem parku, končan pa je projekt Spoznajmo
stara hišna imena. Ob praznovanju občinske-
ga praznika so namestili na hiše prve tablice
z starimi hišnimi imeni v vasi Breg, nadalje-
vali pa bodo tudi v drugih vaseh. 

Občina Preddvor tudi sodeluje na 20. tek-
movanju krajev v vseslovenskem naravovar-
stvenem projektu Moja dežela - lepa in gosto-
ljubna, katere častni pokrovitelj je predsednik
države Danilo Tűrk. Sodeluje v kategorijah
izletniških krajev in naselij do dva tisoč pre-
bivalcev, vrtcev (z vrtcem Čriček na Zgornji
Beli) in tematskih poti (z malo gozdno učno
potjo, senčnico Josipine Turnograjske in de-
lom poti okoli preddvorskih gradov, potjo do
Pustega gradu). 

Z lastniki pa se za jesen dogovarjajo za obno-
vo brežine jezera Črnava, kar bo s pomočjo
Občine Preddvor tudi letos prevzelo domače
turistično društvo. Danica Zavrl Žlebir

TIC poleti odprt vsak dan
Pred prvomajskimi prazniki je spet začela delovati spletna stran Za-

voda za turizem. K sporočanju novic so povabljeni vsi ponudniki in
organizatorji dogodkov na območju občine. Zadnji vikend v maju je
svoja vrata odprl TIC v Preddvoru. S turistično informacijskim cen-
trom v Preddvoru želimo obiskovalcem občine Preddvor, turistom in
turističnim agencijam približati in omogočiti poenostavljen dostop do
turističnih zanimivosti kraja, informacij in nasvetov. Julija in avgusta
bo odprt vsak dan, in sicer od 9. do 13. in od 16. do 19. ure. Tamkajš-
nje turistične informatorke delajo pod vodstvom svetovalke za turizem,
malo gospodarstvo in kmetijstvo z občinske uprave. Organizirano je izo-
braževanje za turistične informatorje in vodnike, ki poteka v okviru
projekta Nature Experience (Brezmejna doživetja narave). Ob koncu
izobraževanj bodo vsi udeleženci, ki bodo uspešno opravili preizkus
znanja, prejeli ustrezna potrdila. Tako usposobljeni vodiči bodo sode-
lovali v programih vodenja, ki jih namenjajo obiskovalcem Preddvora.
Še vedno so k sodelovanju povabljeni vsi, ki bi želeli opravljati to delo.
Da bi bolje predstavili Preddvor, vabijo k sodelovanju tudi tiste, ki iz-
delujejo predmete, značilne za te kraje (košare, skrinje ...). Dogovorili
se bodo za sodelovanje in jim pomagali pri promociji in ponudbi na
trgu. Vzpostavili so tudi sodelovanje s TIC-i v okolici, prav tako s 
turističnimi društvi v občini, v prihodnje pa ga bodo še z drugimi 
društvi. V prihodnje bodo k boljšemu sodelovanju poskusili pritegniti
gostinske ponudnike in ponudnike prenočitev. D. Ž.

Zbiranje starih hišnih imen
Stara hišna imena so odsev zgodovine določene rodbine, domačije ali

kraja, z njimi se ohranja tudi ponos in pripadnost ljudi določenemu
kraju. V manjših kmečkih vaseh se imena še uporabljajo predvsem na
kmetih, medtem ko drugje izginjajo v pozabo. Da bi to preprečili ter
obudili in ohranili hišna imena, je Občina Preddvor pristopila k projek-
tu, ki ga je že lani uspešno izvedlo pet gorenjskih občin. Letos so v
preddvorski občini zbirali hišna imena v naseljih Bašelj, Breg, Kokra,
Mače, Možjanca, Nova vas, Potoče in Tupaliče. Vasi so obiskali tudi
učenci OŠ Matije Valjavca Preddvor z mentorico Francko Planinc. Po-
leg hišnih imen so zbirali še zanimive zgodbe o domačijah. Vsem do-
mačinom, ki so sodelovali pri zbiranju hišnih imen, se najlepše zahva-
ljujejo. Priredili so tudi srečanji z domačini v Bašlju in Preddvoru. Sta-
ra hišna imena so zapisali v narečnem zapisu, saj bodo tako ohranjena
v obliki, kot jih izgovarjajo domačini. Zbrana hišna imena so predstav-
ljena v knjižici, ki je izšla konec junija, najbolj zanimiv del projekta pa
so tablice s hišnimi imeni, ki jih bodo brezplačno prejeli vsi lastniki
domačij, ki so za to dali soglasje. Označevanje domačij že poteka.

Lastnike, ki soglasja še niso oddali, čeprav se je rok za oddajo iztekel,
še vedno vabijo, da to storijo najkasneje do 1. avgusta letos. Vse dodat-
ne informacije o projektu lahko dobite na Razvojni agenciji Zgornje
Gorenjske, ki projekt izvaja, kontaktna oseba je Klemen Klinar
(telefon 04 581 34 16 ali elektronska pošta klemen.klinar@ragor.si).
Projekt v okviru Lokalne akcijske skupine Gorenjska košarica in ga 
sofinancirajo Evropska unija, Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in
prehrano prek programa Leader ter občine. D. Ž.

Na obisku pri župniku v Zagorju
V nedeljo, 19. junija, je preddvorski župnik Miha Lavrinec v Zagor-

je odpeljal za dva avtobusa Preddvorčanov. V Zagorju namreč kot žup-
nik službuje preddvorski rojak Matjaž Križnar, med Preddvorčani znan
kot Sašo, ki je letos obhajal dvajseto obletnico mašniškega posvečen-
ja. Ob 10. uri je bila skupna maša za domovino in duhovne poklice,
nato druženje v župnišču, ob 15. uri pa kulturni program, v katerem so
nastopili Zagorski oktet, cerkveni zbor iz Preddvora in zagorski 
župnijski zbor. Glasbene točke so dopolnili z branjem besedil nadško-
fa Alojzija Šuštarja iz časa osamosvojitve in papeža Janeza Pavla II.,
vpletli so pesmi Lojzeta Grozdeta in Antona Martina Slomška. Srečan-
je so končali z litanijami. Srečanja sta se udeležila oba župana, Miran
Zadnikar iz Preddvora in Matjaž Švagan iz Zagorja. Pogovor z 
Matjažem Križnarjem pričakujte v prihodnjem Viharniku. D. Ž.

Domačija pr’ Zdovnk v Kokri
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Veselje ob dejstvu, da
se je začelo zares, je
bilo iz obrazov pisane
druščine, ki se je zbrala
na dvorišču vrtca Stor-
žek v Preddvoru, več
kot očitno. Starši, otro-
ci, vzgojno-varstveno
osebje, predstavniki ob-
čine in izvajalci gradnje
so skupaj pozdravili
nov projekt. Otroci so s
petjem počastili priče-
tek gradnje in položili
vsak svoj temeljni ka-
menček na mesto, kjer
bo stal nov vrtec. 

Na območju starega vrtca Storžek namerava
občina postaviti nov objekt, v katerem bo šest
oddelkov, uprava in kuhinja. Po preselitvi
bodo stari vrtec podrli. ”Populacija se pove-
čuje in vrtec potrebuje razširitev, kar je tudi
glavni vzrok za novo gradnjo. Prednost nove-
ga vrtca bo tudi prva starostna skupina oziro-
ma jasli, ki jih Preddvor do zdaj ni imel,” je
dejal Danilo Ekar, predsednik gradbenega
odbora in član občinskega sveta.

Občina je na razpisu za gradnjo novega vrt-
ca izbrala podjetje Jelovica Hiše in mu pode-
lila stavbno pravico. Podjetje, ki je v svojo

ponudbo vključilo rešitve za nizko energet-
sko, okolju in uporabnikom prijazno zgradbo,
bo občini v uporabo predalo popolnoma oprem-
ljen vrtec, vključno z zunanjim igriščem in
igrali. ”Kot je znano, občina nima denarja in
se tudi nima namena zadolžiti. Zato je bila
edina možnost podelitev stavbne pravice, ki
nas na eni strani omejuje, po drugi strani pa
nam daje možnost, da bomo zelo hitro prišli
do novega objekta. Vrtec naj bi bil zgrajen
prej kot v enem letu,” je pojasnil Ekar. 

Več kot sto otrok in trinajst članov vzgojno-
varstvenega osebja se bo v nov objekt predvi-
doma selilo prihodnjo pomlad. ”Skupaj smo
dosegli velik uspeh, za katerega se občini in
podjetju Jelovica najlepše zahvaljujem,” je
povedala vodja vrtca Jana Robas in dodala,
da se novega objekta iskreno veseli. 

Katja Štruc, foto: Matic Zorman

Položen temeljni kamen za vrtec 
Otroci so na dvorišču vrtca Storžek položili simbolne temeljne kamenčke za gradnjo nove stavbe.

Obvestilo
Obveščamo vas, da bo zaradi gradnje

novega vrtca moten promet do vrtca Stor-
žek v Preddvoru, in sicer predvidoma od
meseca avgusta 2011 do konca maja 2012.

Občina Preddvor

Ob občinskem prazniku so poleg osrednje prireditve v Preddvoru in
postavitve temeljnega kamna za nov vrtec predstavili večje občinske
investicije, končali posvet Petnajst let zelene občine in razpravljali o
možnih rešitvah in priložnostih za prihodnost. 

Z novim energetskim nacionalnim programom in zakonom (ki sta
trenutno še v javni obravnavi) bo določeno, da mora imeti Slovenija 
do leta 2020 petindvajset odstotkov energije iz obnovljivih virov. Tudi
občine bodo morale zasledovati cilj, da bodo imele vsaj petindvajset
odstotkov energije iz obnovljivih virov. ”Občina Preddvor je primer
dobre prakse. Mislim, da je že zdaj presegla ta odstotek. Zakon pa daje
možnost, da se različne občine med seboj združujejo in to svojo obvez-

nost razdelijo po skupnem ozemlju, kar zagotovo predstavlja priložnost
za občine, ki so, kar se obnovljivih virov energije tiče, bolj napredne.
Tak primer je tudi občina Preddvor, ki bo imela prav zato dobre mož-
nosti, da del tega dosežka deli z drugimi občinami v zameno za sode-
lovanje pri drugih projektih,” je dejal Janez Kopač, generalni direktor
direktorata za energijo na Ministrstvu za gospodarstvo. 

Franko Nemac, direktor Agencije za prestrukturiranje energetike,
opozarja na to, da gozdnatost občine znaša več kot sedemdeset odstot-
kov, zato je potencial lesne biomase velik. Meni, da je primerna nadalj-
nja širitev, modernizacija in optimizacija obstoječega sistema daljin-
skega ogrevanja na lesno biomaso in gradnja mikro sistemov daljinske-
ga ogrevanja posameznih zaselkov ali skupin hiš. Ker je potencial
sončne energije v občini dober, je treba tudi izrabo sončne energije 
bistveno bolj spodbuditi. ”Ravno investicije v obnovljive vire energije
in njihovo učinkovito rabo so lahko eden od ukrepov države za izhod
iz krize,” meni Nemac. 

Med večje projekte sodi gradnja čistilne naprave in primarne kanali-
zacije na določenih območjih. ”Žal nas je tukaj ministrstvo nekako iz-
igralo. Ko smo že dobili sklep za pridobitev nepovratnih sredstev, so
operativni program spremenili in nam denarja niso dodelili. Napako so
priznali in obljubili, da nam bodo pri tem pomagali. Vendar do danes
žal ne vidimo nobenih novih rešitev,” je povedal župan občine Miran
Zadnikar in dodal, da je ena od želja občine tudi gradnja informacij-
skega centra: ”Javili smo se na razpis Ministrstva za kmetijstvo, kjer
upam, da bomo pridobili petsto tisoč evrov za gradnjo informacijskega
centra v Preddvoru, v katerem bodo knjižnica in večnamenski prostori
za različne generacije.” Katja Štruc

Zeleni Preddvor
Prihodnost občine Preddvor je v obnovljivih energetskih virih.

Po končanem posvetu Petnajst let zelene občine so razpravljali o možnih rešitvah
in priložnostih za prihodnost. / Foto: Matic Zorman

Danilo Ekar je 
povedal, da je glavni
vzrok za gradnjo no-
vega vrtca povečanje
števila otrok. 

Otroci polagajo temeljne kamenčke za nov vrtec.
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Uresničene tisočletne sanje o svobodi
Slovesnost ob občinskem prazniku je bila tudi letos v parku gradu Turn. Slavnostni 

govor  so zaupali dr. Francetu Bučarju, prvemu predsedniku skupščine v samostojni Sloveniji in 
ves čas verodostojnemu politiku.

Devetega julija, na rojstni dan svoje rojakinje,
prve slovenske pisateljice, pesnice in skladate-
ljice Josipine Urbančič Turnograjske, občina
Preddvor slavi občinski praznik. Park gradu
Turn, kjer je bila doma, so si izbrali za prizo-
rišče letošnje slavnostne akademije. Uvodoma
je občinstvo nagovoril župan Miran Zadni-
kar, ki se je spomnil tudi nedavnega praznika
slovenske državnosti in dvajsete obletnice sa-
mostojnosti Slovenije. Na svojo državo smo
ponosni, ob tem pa nas boli, da se nekateri po
dvajsetih letih prepirajo, kdo je bolj zaslužen
zanjo. Boli nas tudi, ker mlado državo pretre-
sajo afere in škandali, je dejal župan. Se bo
moralo spet zgoditi nekaj hudega, da bomo
enotni kot nekoč? Spregovoril je tudi o doseda-
njem razvoju občine Preddvor in o ljudeh, ki 
so ga soustvarjali doslej. Med njimi so tudi 
letošnji občinski nagrajenci. Pet jih je: Franc

Dolinšek, prejemnik velike plakete občine
Preddvor, se je v skoraj štirih desetletjih naj-
bolj izkazal v prostovoljnem gasilstvu; Jožef
Zorman je prav tako več desetletij delal v kra-
jevni skupnosti in vodil projekte, ki so Pred-
dvoru prinesli razvoj, njegovih domala 13 tisoč
delovnih ur v korist skupnosti pa je tako rekoč
življenjsko delo, kot se je izrazila voditeljica
slovesnosti Saša Pivk Avsec. Malo plaketo so
dodelili Ani Lombar, ki dve desetletji zavzeto

dela v več društvih v občini. Dolgoletna igral-
ca KUD Matije Valjavca, ki sta vrsto let sode-
lovala v igralski skupini in zlasti v komedijah
zabavala občinstvo, pa sta prejela plaketi Josi-
pine Turnograjske. To sta Simona Zorman in
Lojze Zaplotnik.

Na preddvorski občinski slovesnosti so imeli
letos zelo uglednega govornika, prvega pred-
sednika slovenske skupščine v samostojni dr-
žavi Franceta Bučarja. Kot je dejal župan Mi-
ran Zadnikar, je Bučar človek, čigar besede ne-
kaj veljajo in kot politik ni kontaminiran. dr.
France Bučar je preddvorskim občanom voš-
čil ob njihovem prazniku. Ko je govoril o dvaj-
setletnici Slovenije, pa je dejal, da se je z usta-
novitvijo lastne države zaključil proces, ki je
trajal tisoč let, ko smo si Slovenci želeli lastno
državo. Pa ne gre toliko za tisočletne sanje o
državi kot za sanje o svobodi, ki smo si jo pri-

dobili. Slovenci smo majhen narod, mednarod-
ne odnose pa so vselej določali tisti, ki so ime-
li več moči. Toda takšna moč je privedla tudi
do dveh svetovnih vojn, je dejal Bučar. Ko se
je v Evropi začel spreminjati koncept medna-
rodnega sodelovanja, je postalo možno, da pri-
dejo zraven tudi majhni narodi in postanejo
enakopraven del evropske družine. Prišlo je do
spoznanja, da lahko Evropa deluje kot poveza-
na in soodvisna skupnost in v takšni ima tudi

Slovenija enakovredno mesto. Evropa pa ni iz-
gotovljen proizvod, temveč projekt v delu, zato
z njo tudi nismo vedno zadovoljni. Kar zadeva
Slovenijo, pa ni svobodna le zaradi akta o sa-
mostojnosti, pač pa zaradi našega doumevanja
in vrednostnega sveta, naše zavesti, ki pa se
šele počasi oblikuje. Država je instrument, je
sredstvo, ki ga je treba znati uporabljati, to pa
lahko počneš tedaj, ko imaš zavest o lastni
identiteti. Bučar je ponovil svoje razmišljanje,
da naša država še vedno deluje po modelu, kot
smo ga bili vajeni iz prejšnjega avtoritarnega
sistema. Namesto da bi moč razpršili na celo-
tno družbo, je ostala strnjena v političnem
podsistemu, in to protislovje nas muči še da-
nes. Če želimo izboljšati državo, je treba spre-
meniti celotno družbeno strukturo. Vedeti pa
tudi moramo, da lahko živimo le od tega, kar
ustvarimo; ne moremo živeti na ”odprt račun”

in se stalno zadolževati na račun prihodnjih ge-
neracij. 

Na slavnostni akademiji je nastopil Cerkveni
pevski zbor sv. Petra z zborovodkinjo Marjan-
co Rehberger, raziskovalka življenja in dela Jo-
sipine Turnograjske dr. Mira Delavec je v pri-
reditev vnesla nekaj domoljubnega Josipinine-
ga duha, zapele pa so še odlične pevke Sestre
Trobec Žagar. 

Danica Zavrl Žlebir, foto: Tina Dokl

Bašljani vabijo na kmečki praznik
Osemindvajsetega avgusta bo že 26. Kmečki praznik pod Storžičem, v dolini

Belice. Kmečke žene bodo že po nedeljski maši začele pripravljati nedeljsko juž-
no, zato vabljeni na kmečko južno že ob 12. uri. Zapel bo MPZ Storžič, otroci se
bodo lahko zabavali v otroškem kotičku, odrasli pa se bodo lahko pomerili v keg-
ljanju. Pripravili bomo srečelov, za hrano in pijačo bo poskrbljeno. Pozno v noč pa
nas bo zabaval ansambel Veseli Begunjčani. Vstopnine ni. 

Očistimo Slovenijo 2012
Društvo Ekologi brez meja pripravlja 24. mar-

ca 2012 novo akcijo Očistimo svet 2012 (World
Cleanup 2012), ki bo združila ves svet! V Občini
Preddvor iščemo osebo, ki bo pripravljena prevzeti
vlogo občinskega koordinatorja, zato vas vabimo, da
nam do 22. avgusta sporočite svojo zainteresiranost.

France Bučar se je v družbi župana Mirana Zadnikarja in Mire Delavec 
(v vlogi Josipine Turnograjske) na Turnu podpisal v knjigo.

Trije od petih občinskih nagrajencev: od leve Jožef Zorman, Ana Lombar in 
Lojze Zaplotnik
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Če ne bom vojak, bom pa gasilec
Franc Dolinšek, dolgoletni poveljnik PGD Preddvor, je dobitnik velike plakete ob občinskem prazniku.

Gasilcem načeluje že dve deset-
letji, še enkrat toliko časa pa je mi-
nilo, odkar je postal gasilec. Pravi,
da je bil kot desetletni deček ope-
riran na srcu, in ker je vedel, da ne
bo nikoli vojak, si je želel postati
nekaj podobnega, gasilec torej.
Gasilstvo terja znanje, organizacij-
ske sposobnosti, odločnost pri po-
veljevanju ... In takoj po koncu
osnovne šole je postal gasilec in se
je od običajnega operativnega ga-
silca skozi leta izšolal vse do gasil-
skega častnika druge stopnje.

”Ko sem 1. avgusta pred štiride-
setimi leti postal gasilec, smo ime-
li en gasilski avto, kombi, motorko
in kup starih cunj. Danes imamo
pet gasilskih vozil, nov dom, oseb-
no in zaščitno opremo na visoki
ravni. Od stotnije gasilcev nas je
35 operativcev, imamo mladino in
tudi žensko desetino,” pripoveduje
dolgoletni gasilski poveljnik. Pra-
vi, da imajo opravka z okoli 15 in-
tervencijami na leto. Požarov ni
veliko, v glavnem so dimniški,
vsak mesec dvakrat imajo vaje,
enkrat letno pa vajo s sosednjimi
društvi. Vsak teden imajo v gasil-
skem domu tehnični dan in redna

dežurstva šoferja in spremljevalca
za primere manjših intervencij.
Kar je večjih nesreč, pa naj ljudje
kličejo 112, pravi. ”Če se ne ogla-
simo mi, center za obveščanje v
štirih minutah alarmira koga dru-
gega. Toda tudi mi gremo v petih
minutah vselej v akcijo. Popoldne
in ponoči ni ovir, dopoldne pa so
nekateri prostovoljni gasilci po
službah. Kljub vsemu zagotavlja-
mo takojšnjo odzivnost.” Med ga-
silci je tudi več takih, ki so na do-
mačih kmetijah ali v zasebni de-
javnosti. Tudi Franc je zasebnik,
avtoklepar. Pa pogosto zapusti de-
lavnico in se prelevi v gasilca. 

Franc Dolinšek ima že več gasil-
skih priznanj. ”Gasilska organizaci-
ja ceni, kar delamo. Veseli me, da
naše delo spoštuje tudi lokalna
skupnost, kar mi veliko pomeni zla-
sti letos, ko je leto prostovoljstva.
Gasilstvo pa je eno največjih gibanj
prostovoljcev pri nas.” Ob tem še
ugotavlja, da nekateri menijo, da so
gasilci nekakšne deklice za vse. Si-
cer za občino, ki skrbi za del njiho-
vih finančnih virov, pogosto oprav-
ljajo redarsko službo, prav za vsa-
kogar pa tega ne bi naredili, zlasti

ne za komercialne ponudnike, ki bi
sami zaslužili, gasilce pa najeli kot
prostovoljce. Poleg tega za vsako
delo niso usposobljeni, pravi Dolin-
šek. Dobro pa so usposobljeni za

gasilsko delo, za kar je odgovoren
tudi poveljnik, ki skrbi za priprav-
ljenost ljudi, tehnike in opreme, da
ti dejavniki ne odpovedo, ko je naj-
bolj vroče! Danica Zavrl Žlebir

V društvih dela, da je med ljudmi
Ana Lombar iz Nove vasi je letošnja dobitnica male plakete občine Preddvor.

Ana Lombar je bila vselej rada
med ljudmi, nikoli ni sedela doma.
Tudi ko se je pred dvema desetlet-
jema upokojila in ji je le nekaj me-
secev pozneje umrl mož, se ni za-
prla v hišo, pač pa se je pridružila
več preddvorskim društvom. Delu-
je pri društvu upokojencev, kjer je
članica sekcije ročnih del. Aktivna
je pri turističnem društvu in že več
let tudi pri komisiji, ki ocenjuje
urejenost hiš in vrtov. Poje pri
dveh pevskih zborih, pri ženskem
zboru Josipine Turnograjske DU
Preddvor in pri Mešanem pevskem
zboru Kokrškega odreda. 

”Kar te doleti, moraš sprejeti. Ko
sem izgubila moža in so otroci od-
šli, sem ostala sama v hiši. Vendar
nisem želela ostati med štirimi 
stenami, pa sem se pridružila druš-
tvom,” pove Ana Lombar. Tudi sa-
ma ima rada cvetje, vendar pravi,
da drugim lepše uspeva. Ker pa
ima oko za lepe stvari in ne zavida
drugim lepo cvetočih rož na oknih
in balkonih, je vsako leto z vese-

ljem zraven, ko jih ocenjuje doma-
če turistično društvo. Da so ji pri
srcu lepe stvari, pa dokazuje tudi
njeno ukvarjanje z ročnimi deli.
Plete, veze, kvačka, izdeluje gobe-
line ... Letos pa njenih izdelkov ni
na razstavi, kajti že novembra lani
si je v prometni nesreči tako moč-
no poškodovala desnico, da še ved-
no hodi na zdravstvene terapije. Za
mnogo stvari je prikrajšana, kak-
šen gobelin sicer še lahko veze, ker
pri tem ne potrebuje obeh rok, tudi
vrt z levico kolikor toliko uspešno
neguje, prepeva pa še vedno lahko!

Priznanja je vesela, čeprav
skromno doda, da je še veliko ljudi,
ki bi si ga zaslužili bolj od nje.
”Vsega, kar počnem, ne delam za-
radi priznanj, pač pa zato, da sem
med ljudmi,” pravi sogovornica.
Dobila je že nekaj društvenih pri-
znanj. Pravi, da to dokazuje, da
njeni rojaki znajo ceniti opravljeno
delo, česar je ob letošnjem prizna-
nju še posebej vesela. Danica Zavrl
Žlebir, foto: Gorazd Kavčič
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Znal je pridobiti denar za Preddvor
Jožef Zorman ob letošnjem prazniku dobi veliko plaketo občine Preddvor.

Skupnost ga s tem nagrajuje za
preteklo aktivno delo v krajevni
skupnosti, kjer je bil aktiven v letih
od 1992 do 1994. Takrat je Pred-
dvor doživel razcvet: dom krajanov
je dobil prizidek, zgradili so mrli-
ške vežice, obnovili cerkveni zvo-
nik, razširili obseg telefonije, ki je
doživela tako rekoč švedski stan-
dard. Podpirali so delovanje kultu-
re, takrat so zaživela srečanja s sta-
rejšimi krajani, gradili so turistično
poslovalnico. Vsaka od vasi v ta-
kratni krajevni skupnosti je prido-
bila kaj novega, več pa tiste, kjer so
bili bolj aktivni in prizadevni, pra-
vi Jože Zorman. ”Teh uspehov ne
gre pripisati le mojemu vodenju,
pač pa skupnemu delu sposobnih
vaških odborov in tudi krajanov z
njihovimi prostovoljnimi prispevki.
Sem pa znal organizirati. Prihajal
sem namreč iz gospodarstva in
sem drugače gledal na stvari kot
krajevni vodje pred menoj, ki so
pustili razsulo.” Jože Zorman je
veliko prostovoljnega dela za do-
mači kraj opravil tudi s svojim
strokovnim delom, z elektro insta-
lacijskimi in keramičnimi deli, de-
nimo v gasilskem domu, turistični

poslovalnici in še kje. Izračunal je,
da je prispeval okoli 13 tisoč pros-
tovoljnih ur. Vse popoldneve je na-
menil občinskemu in krajevnemu
delu, sodeloval pri akcijah, delal,
organiziral ... ”To sem počel z ve-
seljem, ker sem take sorte človek,
da sem rad med ljudmi,” zatrjuje
sogovornik, ki je za javno dobro
delal od mladinske organizacije
naprej. Poklicno pa si je dragocene
izkušnje, ki so mu prišle prav tudi
pri delu v krajevni skupnosti in ob-
čini, pridobil kot projektant, ki je
veliko delal tudi na tujem, zaradi
česar je bil, pravi, približno 16 let
odsoten od doma. 

Za Preddvor je znal pridobiti
tudi denar tedanje skupne občine
Kranj. V letih od 1986 do 1990 je
bil namreč član kranjskega izvrš-
nega sveta, bil je član za krajevne
skupnosti, pri cestno komunalni
skupščini, tudi delegat v kranjski
občinski skupščini. Poznal je za-
konitosti delitve denarja in tako ga
je za krajevne potrebe precej pri-
peljal tudi v Preddvor. Danes je
tega premalo, zato se občina ne
razvija, kot se nekatere sosednje.
V preteklosti pa ni bilo projekta,

ki bi ga ne izpeljali, če so si to že-
leli. Denar se je že našel, čeprav
ga Kranju ni bilo ravno lahko iz-
puliti za podeželje. 

Kako Jože Zorman, ki je bil en
mandat tudi občinski svetnik, se-

daj pa v kraju vodi stranko De-
SUS, sprejema občinsko prizna-
nje? ”Počaščen sem in hvaležen,
da so se spomnili na to, kar sem v
preteklosti naredil oziroma smo
naredili!” Danica Zavrl Žlebir

Začelo se je z obešanjem zaves
Lojze Zaplotnik je prejemnik plakete Josipine Turnograjske za dvajset let dela v igralski skupini.

Za Lojzeta Zaplotnika pravijo,
da je za hece, zato ni čudno, da ga
je režiser Slavko Prezelj pred
dvajsetimi leti povabil med igral-
ce. Lojze pravi, da je do tega pri-
šlo povsem po naključju. Pomagal
je namreč obešati zavese v kultur-
nem domu za folklorni nastop, in
ko so se pozneje pri kozarcu ku-
maric nekaj ”zataknili”, je beseda
dala besedo in Lojze je dobil po-
vabilo v igralsko skupino.

”Vedno sem igral kakega hlapca,
pri skupini pa sem počel tudi druge
stvari, prenašal kulise in podobno.
Vse kaže, da mi je vloga garača pi-
sana na kožo,” pripoveduje sogo-
vornik, tudi v vsakdanjem življenju
delaven mož, ki ima največ opravi-
ti na domači kmetiji. Ker je iznaj-
dljiv človek, se je dobro znašel v
komičnih vlogah preddvorskih iger.
Ni se vedno držal napisanega bese-
dila, večkrat je kar improviziral, pa
gledalci menda niso opazili razlike.
Da mu je sodelovanje pri igralski
skupini Kulturnega društva Pred-

dvor veliko pomenilo, dokazuje
dejstvo, da ima doma še vedno
shranjene vse scenarije. ”Besedila
se doma skoraj nisem učil, v glav-
nem sem si ga zapomnil na vajah,”
se spominja Lojze. Igre so bile vsa-
ko leto, igrali so pred domačim ob-
činstvom in gostovali. Spominja se,
da so bile dvorane vselej nabito
polne, občinstvo navdušeno, aplavz
pa bučen. Vse je bilo prostovoljno,
kot nagrada za zaključek pa izlet.
Pravi, da igre trenutno ni, ker je pri-
šlo do nekakšnega spora. 

”Še vedno pa bi bil pripravljen
kaj odigrati, če bi bila le tako do-
bra ekipa, kot je bila vsa pretekla
leta,” zatrjuje sobesednik. V živ-
ljenju vse sprejema s humorjem.
”Če ne poznaš heca, tudi resnosti
ne moreš. Pridejo pa časi, ko mo-
raš s humorjem skozi življenje.”
Nad priznanjem je iskreno prese-
nečen, ob pogovoru za lokalno
glasilo pa v rahli zadregi, saj ni
vajen, da bi ga preveč hvalili.

Danica Zavrl Žlebir
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Z Gorenjskim glasom na dopust na turkizni Ciper

Akcija za bralce in naročnike 
Gorenjskega glasa in njegovih prilog

S turistično agencijo Kompas Holidays vas popeljemo na skriti 
zaklad Mediterana - turkizni Ciper po zelo ugodni ceni:
Hotel Acapulco resort & casino 5*Hotel Acapulco resort & casino 5*
Termin: 5.-12. september 2011
Samo 579 EUR na osebo (redna cena je 609 EUR)
Naročnikom Gorenjskega glasa podarimo še brezplačni izlet 
v Nikozijo v vrednosti 39 EUR.

Če želite izkoristiti zelo ugodno priložnost, izrežite oglas in se 
oglasite v poslovalnici Kompasa v Kranju (04 2014 261) ali Škofji
Loki (04 5111 770). Rezervacije po tej ceni je možno skleniti do 
20. julija 2011. Cena za otroka od 2 do 12 let je 109 EUR. Možnost
plačila na obroke.

Bi radi šli še na izlet v Nikozijo, pa še niste naročnik Gorenjskega
glasa? Pridite na Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4 v Kranju, 
pokličite na tel. št.: 04/201 42 41 ali pišite na: narocnine@g-glas.si. 
Z naročnino je Gorenjski glas cenejši, čaka pa vas tudi darilo.

Cena vključuje: letalski prevoz, 
pristojbine, hotel, polni penzion, 
transfer, Kompasovega predstavnika.
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Domci in vaški
Tudi letos je Športno društvo Storžič Preddvor organiziralo no-

gometni turnir, ki se ga udeležuje večina okoliških vasic. Letos pa
je ta čast pripadala tudi nam, ˝domcem˝. (Za vse, ki ne veste: to
smo bili otroci, ki smo svoja osnovnošolska leta preživljali v
Vzgojnem zavodu Preddvor, žal sedaj že razpadajočem gradu.) Ja,
letos smo imeli svojo ekipo, seveda s pomočjo vaških, s katerimi
so naši fantje igrali že dolga leta nazaj. V nogometu res nismo do-
segli nobenih pokalov, pa še vedno lahko s ponosom rečem, da
smo se zaradi samega sprejema počutili kot največji zmagovalci.
NK Preddvor pa nas je nagradil s svojimi klubskimi šali in pred-
lagal, da srečanje postane tradicija, zato moram priznati, da so se
takrat marsikomu orosile oči. V imenu vseh ˝domcev˝ bi se še en-
krat rada lepo zahvalila NK Preddvor za tak sprejem in predvsem
za neverjetno lepo preživet dan, ki se je nadaljeval pozno v noč.
Vsi komaj čakamo prihodnje leto. Še enkrat HVALA. 

Bivša občanka in 
domka Adrijana Reja

Bila je Noč Potoč 
Vaščani Potoč smo se na pobudo Agencije

Media butik že tretjič dobili na srečanju
Noč Potoč. Tradicionalno se na prostoru za
piknike ob Kokri srečujemo četrto soboto v
juniju, letos je bila to praznična sobota.
Minila je v znamenju druženja med mlajši-
mi in starejšimi Potočani, družabnih igrah
in dobrotah, ki smo jih napekli na žaru in
gospodinje v svojih štedilnikih. Najmlajši
so se zamotili z balinanjem, badmintonom,
igrami z žogo, srednja generacija je blestela
na odbojkarskem igrišču, starejši vaščani pa
so stikali glave, v pogovorih obujali
spomine na minule dni in bili enotnega
mnenja, da bi se morali večkrat videti in
tako prijateljsko srečati. Več kot devetdeset
udeležencev letošnjega srečanja Noč Potoč
pa je dobra popotnica za pripravo dogodka
tudi v prihodnjem letu. Saša Pivk Avsec

V njej je zače-
la igrati kot
osemnajstletno
dekle leta 1991
v igri Svatba
med gorami.
”Takoj je na
odru pokazala
odločen in tem-
p e r a m e n t e n
značaj, hkrati
pa je bilo njeno
podajanje vlog
dobrodušno in
s i m p a t i č n o ,

tako da je bila gledalcem takoj všeč. Vloga, ki
se je je prijela za vseh dvajset let igranja, je
bila vloga tete. Ta teta je znala pravi čas dvig-
niti glas, v pravem trenutku pa soigralcu po-
kazati tudi vso svojo toplino. Besedilo je ved-
no znala med prvimi. Simona je igralka, ki bi
jo bil na odru vesel vsak režiser,” je o njej po-
vedal režiser preddvorskih iger Slavko Pre-
zelj. Simona je zaigrala tudi v dokumentar-
nem filmu o snarjenju na Zaplati, ki ga je
pred 13 leti posnela TV Slovenija. Ime Jera se
ji je tako podalo, da ga je obdržala do zadnje

predstave pred dvema letoma. Nanj se je tako
navezala, da je drugemu svojemu otroku,
hčerki, dala ime Jera. Jera ima danes osem
let, njen starejši brat Urban pa 11 let. Tudi ona
dva na vsakoletni pomladanski prireditvi v
Preddvoru, ki jo prireja TD Bašelj, kažeta, da
jima je oder blizu. Simona pa je na preddvor-
ski oder pripeljala tudi moža Toneta, ki je ta-
koj pokazal igralske vrline. Igralski talent v
tej družini je torej nekaj samoumevnega. Nje-
na mami je povedala, da je bila že kot majhna
deklica pridna, da je ni bilo treba nikoli priga-
njati za učenje, prav tako pa je bila pridna
doma pri vsakem delu. 

Simona je profesorica kemije, na osnovni
šoli na Koroški Beli že enajsto leto uči kemi-
jo in biologijo. Je zelo prizadevna učiteljica, v
svojem poklicu se zelo dobro počuti. Poleti pa
si vzame čas zase in za družino, saj večino
časa preživi na morju, da si napolni baterije
za novo šolsko leto.

”Med igralci pa je Simona vedno znala
vsem dvigniti razpoloženje, saj ji dobre volje
nikoli ni zmanjkalo. Njen čut za ustvarjanje in
za skupno dobro in družabnost je bil vedno v
prvi vrsti,” še pove Slavko Prezelj.

Danica Zavrl Žlebir

Prijelo se je je ime Jera
Simona Zorman je dobitnica plakete Josipine Turnograjske 
za dvajsetletno sodelovanje v preddvorski igralski skupini.

Simona Zorman
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Folklorno društvo Preddvor je 26. junija
pripravilo že peto tradicionalno mednarodno
srečanje folklornih skupin, ki je tokrat poteka-
lo kot samostojna prireditev pri Osnovni šoli
Matije Valjavca Preddvor. Tokratno srečanje je
bilo v celoti posvečeno otroškim skupinam. 

Poleg domače otroške sekcije Folklornega
društva Preddvor so se predstavile še štiri
skupine. Skupina Artugna cantori e danzeri-
ni del Friuli je bila ustanovljena leta 1977 in

ima sedaj okoli petdeset članov. Skupino
spremlja orkester, sestavljen iz štirih harmonik,
violine, kontrabasa in tolkal. V svoji karieri je
skupina imela priložnost nastopati po vsej
Evropi: od Španije do Poljske in od Madžarske
do Nizozemske. Predstavili so se s plesi,
značilnimi za podeželje, ter plesi, ki sim-
bolizirajo ljubezen in življenje preprostih ljudi.
Skupina Kindervolkstanz- und Schuhplatt-
lergruppe je prišla iz Avstrije, točneje iz mes-
ta Fürnitz. Ustanovljena je bila leta 1995 in je
ena najuspešnejših koroških otroških folklornih
skupin. Skupina šteje približno šestdeset ple-
salcev in plesalk v starosti od osem do 16 let.
Na repertoarju imajo predvsem koroške plese,
saj želijo ohranjati tradicijo s tega območja,
spoznavajo in plešejo pa tudi plese drugih
zveznih dežel Avstrije, kjer prednjačijo plesi
nemško govorečih alpskih predelov. Svojo
dediščino so imeli priložnost predstaviti že sko-
raj v vseh državah Evrope. Otroška folklorna
skupina kulturnega društva Brdo prihaja iz
Kranja in je del Kulturnega društva Brdo, ki
deluje že od leta 1994. Folklorna skupina se kot
najbolj množična skupina društva ponaša z več
kot stotimi člani in deluje v štirih sekcijah
(otroški, mladinski, odrasli in veteranski sekci-

ji). V preteklih osmih letih so se udeležili več
kot stotih festivalov po Sloveniji, Avstriji, na
Hrvaškem, v Bosni, Srbiji, Grčiji, Bolgariji,
Švici, Romuniji. Na Evropskem prvenstvu srb-
skih folklornih skupin 2010 v Brčkem (kjer je
sodelovalo 29 srbskih folklornih skupin iz cele
Evrope, skupno pet iz Slovenije) so osvojili zla-
to plaketo in bili absolutni zmagovalci. Ta
naslov so letos v Beogradu, kjer je nastopilo 52
skupin iz desetih evropskih držav, ubranili.
Otroška folklorna skupina SPD ”Zarja” iz
Železne Kaple v Avstriji je na naših srečanjih
že večkrat sodelovala. Leta 1971 je bila us-
tanovljena prva odrasla folklorna skupina,
kmalu zatem pa je začela delovati tudi otroška
skupina. Folklorna skupina SPD ”ZARJA” iz
Železne Kaple, kot smo jo videli tokrat,
neprekinjeno deluje že sedmo leto. Na začetku
je bila to otroška folklorna skupina, ker pa ve-
liko članov pleše že od začetka, je nastala še
mladinska skupina. V tem času so imeli prek
120 nastopov v Avstriji in Sloveniji. Skupina se
trudi ohraniti plese, igre in slovenske pesmice
naše lepe avstrijske Koroške, kakšen splet pa
sestavijo tudi iz drugih slovenskih pokrajin, še
posebno gorenjske, slovenske Štajerske in
slovenske Koroške, ki so jim najbližje. Otroš-

Srečanje otroških folklornih skupin 

Dogodek so omogočili tudi donatorji in
sponzorji. Iskreno se zahvaljujem Občini
Preddvor in županu Miranu Zadnikarju,
Poštni banki Slovenije, podjetju MKL Sys-
tems in Marku Likozarju, Cvetličarni Urška
in Urški Krč, podjetju Lukatour in Luku
Čosiću ter podjetjema Mercator in Mobitel.
Prav posebno zahvalo pa dolgujem piceriji
Gorski privez ter Metodu in Jani Šavs za
podporo in izjemen podvig, saj je bilo treba
v dobri uri in pol poskrbeti za zadostno
število pic - pogostili smo namreč 260
udeležencev in organizatorjev. Ob tem kaže
poudariti, da so bili gostje iz Italije - bilo jih
je 116, izjemno navdušeni nad picami in so
želeli, da prenesem vse čestitke peku. Nji-
hovo mnenje je bilo, da tako dobrih pic Ital-
ija, ki se ima za avtorico te poslastice, ne
premore.

Otroška folklorna skupina iz FürnitzOtroška folklorna skupina Preddvor

Otroška folklorna skupina SPD ”Zarja” iz 
Železne Kaple 

Otroška folklorna skupina Spominčice iz Rogaške Slatine



ka folklorna skupina Spominčice iz Rogaške
Slatine deluje šest let pod mentorstvom Mojce
Kmetec in Mojce Pažon. V skupino je trenutno
vključenih 26 folklornikov - otrok od 1. do 8.
razreda. Poustvarjajo izključno otroško ljudsko
izročilo, ljudske plese, pesmi in običaje. Leta
2007 in 2009 so na državnem srečanju otroških
folklornih skupin prejeli zlati priznanji,
udeležili so se Jurjevanja 2007 v Beli krajini,
mednarodnega srečanja 2010 v Furlaniji- Julijs-
ki krajini in sodelovali na Folkartu 2010. 

Gre za zelo kvalitetne skupine, kar pomeni,
da se srečanje, ki ga pripravljamo v Preddvoru,
počasi uveljavlja v širšem folklornem prostoru.
Veseli smo bili udeležbe župana Mirana Zad-
nikarja in župnika Miha Lavrinca. Pomembno
je namreč, da izkažejo priznanje in podporo
lokalne avtoritete in prebivalci. V posebno čast
pa nam je bila udeležba predsednika Zveze

otroških folklornih skupin Furlanije Julijske
krajine Alessia Moretta in predsednika Otroške
folklorne skupine iz Celovca, ki je obenem tudi
vodja in organizator otroških folklornih festi-
valov na Koroškem, Helmuta Palka. S slednjim
naše društvo zelo intenzivno sodeluje že nekaj
let, rezultat sodelovanja pa so pogosta vabila
naše otroške sekcije na festivale na Koroškem,
sodelovanje našega društva na avstrijski na-
cionalni TV, kjer smo zastopali ne le Preddvor,
pač pa Slovenijo v TV oddaji, kjer so pred-
stavljali slovensko narodno nošo. Obojestranski
interes za še bolj poglobljeno sodelovanje se
kaže tudi v prirejanju srečanj in seminarjev za
člane otroških skupin/sekcij iz obeh društev.
Temu sodelovanju se vse bolj priključuje tudi
zveza, ki jo vodi Alessio Moretto, tako bo že
septembra na Debelem Rtiču dvodnevni semi-
nar/delavnice za otroške skupine iz vseh treh

držav, kjer bomo spoznavali običaje in plese iz
vseh treh kulturnih območij. Poleg tega bo Ita-
lija (tako kot v letu 2009 Avstrija in 2010
Slovenija - FD Preddvor) 9. oktobra 2011 orga-
nizirala družabno srečanje za člane folklornih
društev. Taka srečanja so namenjena neformal-
nemu druženju (običajno so to pohodi v hribe
ali drugi rekreativni dogodki), predstavljanju
lastne države in predvsem sklepanju novih
znanstev in prijateljstev.

Letošnjo prireditev smo v celoti izvedli člani
društva: otroci so nastopili, člani odrasle sekci-
je pa poskrbeli za vso organizacijo. Gostujoče
skupine so pohvalile dogodek in organizacijo.
Ob tem bi se rad zahvalil vsem, ki ste pri tem
kakorkoli pomagali, posebej pa članom odrasle
sekcije našega društva in Mateji Nosan. 

Predsednik Folklornega društva Preddvor
Damjan Kovačič, foto: Tina Dokl

Koledar prireditev in drugih dogodkov v občini Preddvor 
Kaj Kje Kdaj Kdo

SPOMINSKA SLOVESNOST Kokra 16. 7. OO borcev za vrednote Marjan Gorza
NOB Preddvor marjan.gorza@telemach.net

GSM: 041/647 215

DRUŽINSKI POHOD Zbor pred OO borcev za vrednote Marjan Gorza
K BOLNICI KOŠUTA Vaškarjem v Bašlju 20. 8. NOB Preddvor marjan.gorza@telemach.net

GSM: 041/647 215

POHOD NA KRIŠKE PODE Odhod iz Preddvora 26. in 27. 8. PS Preddvor Rajko Fende
IN RAZOR (2601 m) GSM: 040/395 558

KMEČKI PRAZNIK Bašelj 28. 8. TD Bašelj Rado Roblek
POD STORŽIČEM roblekrado@gmail.com

GSM: 041/607 404

TEKMOVANJE VOZNIKOV Jelovica HIŠE, d. d. 3. 9. PGD Preddvor Marko Bohinec
GASILCEV marko.bohinec@siol.net

GSM: 041/515 865

POHOD NA SELE - KOČA NA Odhod iz Preddvora 10. 9. PS Preddvor Mateja Udovč 
KOŠUTI Avstrija (1280 m) GSM: 041/322 490

TURNIR V ODBOJKI Potoče 10. 9. ŠRD Čebelica Anastazija Kokl
NA MIVKI kokl.tomaz@amis.net

GSM: 041/663 993

PIR FEST Šotor Preddvor 16. in 17. 9. Media butik d.o.o. Saša Pivk Avsec
media.butik@siol.net
051/697-736O
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Otroška folklorna skupina kulturnega društva Brdo Skupina Artugna cantori e danzerini del Friuli 
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prodaja ● odkup ● prepis vozil ● rent a car

SP AVTO d.o.o., Zg. Bela 76, 4205 Preddvor
info@spavto.si, www.spavto.si

Sebastjan Prestor
gsm: 041 614 466, tel., fax: 059 950 288

Srečanje na Poljskem
Čast, da se udeležiš mednarodnega srečanja v okviru projekta Come-

nius, je doletela mene in mojega sošolca Aljaža Pirca. Pri projektu so
poleg Slovenije sodelovale še Francija, Romunija, Italija, Bolgarija,
Poljska, Turčija in Grčija.

Na Poljsko sta naju spremljali učiteljici Petra Lesjak in Alenka Ju-
rančič. Naš cilj je bil kraj Wodzislaw Slaski na skrajnem jugu Poljske.
Tam je mene gostila družina Neugebauer z mojo glavno gostiteljico
Emilio, ki je odlično govorila angleško, z drugimi družinskimi člani pa
smo si pri sporazumevanju pomagali kar s prevajalnikom Google. Poleg
Emilie mi je delala družbo tudi Patrycja, ki sem jo spoznala že na
srečanju v Sloveniji.

Šola je zelo stara, prav tako tudi pohištvo, ampak za razliko od naše
šole imajo v vsaki učilnici e-tablo, ki je občutljiva na dotik. V telovad-
nici smo imeli slovesen sprejem, nato smo bili pri pouku in imeli
delavnice v okviru našega projekta. Izdelovali smo slovar. Ker je bil ta
projekt na temo arhitekture in umetnosti, smo za besede v slovarju
izbrali pripomočke za gradnjo hiše (npr. lestev, lopata, samokolnica ...).
Predstavniki posamezne države smo vsako besedo napisali v svojem
jeziku. Popoldne smo na igrišču igrali nogomet, potem so nas peljali na
ogled Wodzislawa Slaskega. Videli smo mestno hišo, mestni trg s
fontano in najstarejšo cerkev. Preostanek dneva smo preživeli z gos-
titeljskimi družinami. 

Drugi dan smo odšli v Wieliczko in Krakov. Wieliczka je prek sto let
star rudnik soli. Po lesenih stopnicah smo se spustili 350 m pod zemljo,
prehodili pa smo več kot štiristo stopnic oz. 57 nadstropij. Spodaj smo
slišali legendo o Wieliczki. Na stenah si lahko polizal sol, saj se je kar
nabirala na njih. Pod zemljo smo imeli tudi kosilo. Na srečo smo se na
površje pripeljali z majhnim dvigalom. Pot smo nadaljevali proti bivše-
mu glavnemu mestu Poljske Krakovu. Zelo znan je krakovski zmaj.
Legenda pravi, da je ta zmaj strašil okoli Krakova in je kralj razpisal, da
bo tisti, ki mu bo uspelo ubiti zmaja, za nevesto dobil njegovo hčer.
Nikomur ni uspelo, na koncu pa se domisli krojaček, da naredijo umet-
no ovco in vanjo stlačijo žveplo. Ko jo je zmaj pojedel, je postal žejen
in se je razpočil. Zmaj je upodobljen v obliki kipca ob reki. Obiskali
smo grad, nato pa smo se sprehodili do mestnega trga, kjer smo videli
še več cerkva v gotskem slogu. Tretji dan smo obiskali Pszczyno in
Wawelski grad. Notri smo morali obuti copate prek naših čevljev, da nis-
mo poškodovali tal. Videli smo baročno glasbeno sobo, lovske sobe,
roza kopalnico, rumeno sobo ... Nato smo se sprehodili skozi grajski
park do živalskega vrta bizonov. Videli smo bizone, pave, jerebice, la-
bode, damjake, jelene, teleta od damjakov in koze. Četrti dan smo spet
šli v šolo z našimi gostiteljskimi učenci, kjer smo barvali lesene
škatlice. Popoldne smo zopet lahko preživeli z našimi družinami. Mene
so peljali po nakupih v Wodzislaw Slaski. Popoldne smo sodelovali na
slovesni prireditvi ob zaključku projekta Comenius. Temu v čast so nam
poljski učenci in učiteljice pripravili kratek prikaz o Poljski. Sledila je
zabava in pogostitev s tradicionalnimi poljskimi jedmi. Meni in Aljažu
so zelo všeč. Z drugimi učenci smo se imeli odlično.

A potem enkrat tudi pride čas za slovo. Začele so teči solze, tudi meni
... Ampak obljubili smo si, da se čez poletje obiščemo. Tudi nekatere
učiteljice so jokale. Zadnji dan je bil jok še večji, še posebej pri ločitvi
s Patrycijo. Pot do doma je bila še dolga, ampak z Aljažem sva si imela
veliko povedati. Poljsko si bova zapomnila po odličnih fotografijah,
spominkih, izjavah in predvsem po petju pesmi Lazy song Bruna Marsa.
Komaj čakam, da spet vidim svoje comeniusovske prijatelje. Ta izlet mi
je bil izjemno všeč! Upam, da bom še kdaj deležna izletov v okviru
mednarodnih projektov. Sedaj je naš projekt uradno zaključen. 

Špela Mehle, 8.b

Nagradili odličnost

Župan občine Preddvor Miran Zadnikar je ob koncu šolskega leta
sprejel učence preddvorske osnovne šole, ki so z najboljšim uspehom
končali vsa leta osnovnega šolanja. Letos so v občini trije, Rok
Lenaršič, Marko Okršlar in Nika Roblek, četrti pa je Luka Ko-
rant z Visokega, sicer šenčurski občan. V družbi ravnatelja Marjana
Peneša in razredničark Milene Tavželj in Alenke Jurančič je župan
trojici čestital za doseženi uspeh, jim zaželel enako uspešno nadaljnje
šolanje in poznejšo poklicno kariero ter da bi se kot strokovnjaki
vrnili v občino Preddvor. Vsi trije so si izbrali gimnazijo, Rok in Nika
strokovno biotehniško, Marko pa splošno v Želimljah. Za Viharnik so
povedali, da se jim doslej v šoli ni bilo treba veliko učiti, v gimnazi-
ji pa bo verjetno drugače. Vmes pa so še počitnice, ki se jih letošnji
odličnjaki tako kot vsi njihovi vrstniki močno veselijo. D. Ž. 

Pasji iztrebki vsepovsod
Vsepovsod se srečujemo z množico pasjih iztrebkov. Najdejo se

vsepovsod: na poti iz Preddvora proti Vokam, Mačam, Novi vasi,
jezeru, Potočam, Bregu, Bašlju, Beli in na sprehajalnih poteh v naši
občini. Iztrebke psa na domačem dvorišču pospravimo takoj, če pa se
pokaka drugje, iztrebki obležijo na tleh. Pogosto jih pohodijo otroci,
naključni sprehajalci, domačini ... Iztrebki lahko pridejo tudi v krmo
za živali. Predlagamo, da lastniki psov poskrbite za pospravljanje
iztrebkov svojih psov. Občina bi lahko namestila nekaj košev za
tovrstne odpadke in sprejela odlok, ki bi uredil to področje. 
Pedagoški delavci vrtca in šole
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CVETLIČARNA URŠKA
Zdravko Krč, s.p., 
Tupaliče 2, 4205 Preddvor 
GSM: 031/552 475, 
e-pošta: urskakrc@siol.net

Delovni čas: ponedeljek: od 15. do 19. 
torek-petek: od 9. do 12. in 
od 15. do 18.
sobota: od 8. do 12., 
izven delovnega časa po dogovoru

Gozdarske storitve 
in gradbena mehanizacija

Janez Lesjak s.p.

PRODAJA DRV

Kokra 24 a, 4205 Preddvor
t: 041 632 846, e: janez.lesjak@siol.net

Materinski dan v šoli v Kokri
Na prvo pomladno nedeljo je podružnična šola Kokra tudi letos orga-

nizirala prireditev ob materinskem dnevu. Nastop je bil namenjen za-
hvali staršem in hkrati srečanju krajanov ter drugih obiskovalcev.
Čeprav je naša šola ena najmanjših podružnic na Slovenskem, so se
nastopajoči učenci Zala in Živa Končan, Benjamin Povšnar, Gašper
Pestotnik in Rok Krč predstavili z zelo raznolikim programom. Veselo
so zapeli, zaplesali, se preizkusili kot televizijski napovedovalci, nasme-
jali publiko s prizori iz Butalcev in z reklamami. Naš nekdanji učenec
Tilen Pestotnik je za praznično vzdušje poskrbel s harmoniko, Rok pa je
spretno ubiral strune kitare. Prireditev so z doživetim in ubranim petjem
tudi tokrat popestrile pevke Cerkvenega ženskega pevskega zbora Kokra
pod vodstvom Sonje Puzin. Ob koncu so učenci dekletom, ženam in
mamicam podarili lično izdelane spominke. Praznovanje se je nadalje-
valo še s prijetnim klepetom in pogostitvijo. Hvala vsem nastopajočim
na prireditvi, Občini Preddvor in trgovini Mercator iz Preddvora za
okusen prigrizek ter kokrškim gospodinjam za slastno pecivo. Hvala
tudi številnim obiskovalcem, ki ste nam s smehom in navdušenim
ploskanjem potrdili geslo letošnje prireditve: Dobra volja je najbolja.
Učiteljici Silva Markun in Irena Končan

Pohvaljeni učenci in oddelki 
v šolskem letu 2010/11

Na dvanajstih področjih oz. aktivnostih so bili letos pohvale deležni
naslednji učenci: Mark Valjavec, 4.a, Rafael Šenk, 6.b, Lucija Karničar,
7.b, Voranc Vid Tavželj, 7.b, Sara Križaj, 8.b, Maša Primožič, 8.b, Jaka
Zaplotnik, 8.b, Januš Likozar, 8.b, Rok Lenaršič, 9.a, Luka Korent, 9.b,
Ajda Krč, 8.a, Vesna Pernuš, 7.b, Meta Mekuč, 6.a, Anja Frantar, 7.b,
Patricija Štular, 9.b, Natalija Karničar, 9.a, Jaka Zupanc, 9.a, Mojca Na-
glič, 9.b, nekateri od njih tudi za več področij. Lepo vedenje in spoštljiv
odnos do drugih spodbujamo s pohvalami za vzorno vedenje. Letos je
prejelo pohvalo za vzorno vedenje 38 učencev na matični in podružnič-
nih šolah. K temu učence spodbujamo tudi s projektom Na poti k zdrav-
ju, prijaznosti in uspehu. Projekt je potekal na predmetni stopnji (od 6.
do 9. razreda) že trinajsto leto. V šolskem letu 2010/11 je prehodni po-
kal prejel 6.a (razredničarka Brigita Košmrlj). Drugo mesto je osvojil 9.a
(razredničarka Milena Tavželj), tretje pa 8.b (razrednik Tomaž Peternel).
Vsem omenjenim učencem čestitamo! Erna Meglič, šolska svetovalna
služba

Sodelovali na Rusijadi
Učenci Osnovne šole Matije Valjavca Preddvor, ki se učijo ruščino, so

1. aprila nastopili na Rusijadi v Škofji Loki. Festival Rusijada združuje
učence, dijake in študente, ki se v Sloveniji učijo ruščino. Naši učenci so
se predstavili s skečem Na uroke russkogo jazyka (Pri pouku ruščine), v
katerem so prikazali, kako so glasovno podobne besede dveh jezikov,
pomensko pa različne, lahko sicer vir zabave, včasih pa človeka spravi-
jo v zadrego. Mentorica Mateja Rozman

Kako se pri vas reče?
V projekt Kako se pri vas reče se je vključila naša šola na pobudo

Razvojne agencije za Zgornjo Gorenjsko. Sodelovalo je 21 učencev iz
vasi Bašelj, Mače, Nova vas, Potoče, Možjanca in Tupaliče. Zapiso-
vali so hišna imena, ki so del naše kulturne dediščine. V njih se ohra-
nja domače narečje in krajevne posebnosti. Ime domačije se je ohra-
nilo, kljub menjavi lastnikov in priimkov. Zbirali smo tudi stare foto-
grafije, zgodbe, ki se dotikajo naših starih domačij. Sedanje domači-
je pa smo fotografirali. Rezultati tega projekta bodo objavljeni v knji-
žici z naslovom Kako se pri vas reče. Francka Planinc, mentorica
projekta na šoli

Zeleni dan v vrtcu
Vzgojiteljice vseh treh vrtcev pri Osnovni šoli Matije Valjavca Pred-

dvor (vrtec Storžek, vrtec Čriček in vrtec Palček) smo maja pripra-
vile skupno srečanje za vse starše, otroke in vzgojiteljice z naslovom
Zeleni dan. Zakaj pa? Več kot dva meseca smo skupaj z otroki po
naših vrtcih sejali semena, presajali sadike, jih zalivali, spremljali
rast, tako da so že naši vrtčevski prostori ozeleneli pred samim pre-
bujanjem narave. Skrb za naravo je bila naša skupna skrb, zato smo
tudi srečanje organizirale v naravi. Veliko se nas je zbralo na igrišču
pred vrtcem Storžek v Preddvoru, odkoder smo se po posameznih
skupinah podali na krajši sprehod v bližnji gozd in okrog jezera Čr-
nava. Med sprehodom smo izvajali različne igre, se urili v ugankah,
pa še kakšno presenečenje je bilo vmes ... Lahko smo se ozrli
naokrog in se spomnili, kako ločujemo naše odpadke in skrbimo za
okolje, da bo res lahko zeleno! Ob prihodu nazaj pa nas je že čakala
zelena tržnica (veliko različnih sadik je bilo na razpolago), kjer so
starši skupaj z našimi malčki lahko izbrali zelene sadike po svoji želji
in potrebah na vrtu ... Lepo nam je bilo, tudi sonce je 
posijalo po krajših nevihtah, da smo vsi skupaj lahko pokramljali, se
družili in zadovoljni odšli domov. Vodji projekta, Mihaela Arnež in
Mojca Ekar
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Knjigo je predstavila na dan žena, 8. marca,
v Ljubljani, junija pa v svojem in pisateljiči-
nem rojstnem kraju. Že spomladi je nastal pri-
čujoči pogovor, v katerem govori tudi o svojih
nadaljnjih načrtih. 

Prvi dve knjigi, posvečeni Josipini Turno-
grajski, sta znanstveni, sedaj je nastal še ro-
man. Kako se razlikuje od prvih dveh?

”Medtem ko prva knjiga Nedolžnost in sila
obravnava korespondenco med Turnograjsko in
njenim zaročencem Lovrom Tomanom, teda-
njim znanim politikom, in druga znanstvena
monografija Moč vesti predstavi prvič v celoti
zbrana in literarno teoretično analizirana Josi-
pinina dela, je tretja, roman, pisana kot Josipi-
nina osebna izpoved. Roman temelji na njenem
življenju, vključuje dogodke iz njenega časa,
življenja na Dunaju, v Preddvoru, kako jo je
sprejemala družba, njeni sodobniki, nastajanje
slovenskega meščanskega salona itd. Težišče
pripovedi je na doživljanju ljubezni, kjer so pri-
sotni tudi manjši elemente moje fikcije.”

Zakaj naslov Šepet rdeče zofe? 
”Naslov Šepet Rdeče zofe ni nastal naključno.

Kadar sta se Josipina in Lovro srečala, je bila
rdeča zofa kraj njunih pogovorov in najintim-
nejših trenutkov. Šepet pa sem uporabila zato,
ker izraža nekaj tenkočutnega, nežnega ... Sko-
zi vsa leta prebiranja njenih del in pisem (teh je
bilo več kot tisoč) se v človeku ustvari vtis in
podoživi to osebo v sebi. In ko sem to brala kot
dozorevajoča ženska, sem skušala napisati ten-
kočuten roman skozi oči ženske tistega časa.
Zanimivost je tudi tehnika pisanja - v sedanji-
ku, ki je nekaj brezčasnega in pomeni, da so Jo-
sipinine misli kot Slovenke in kot pisateljice
pomembne in aktualne še danes. V romanu
sem želela poudariti njeno iskrenost in ljube-
zen, tako do Lovra kot tudi do naroda in jezika.
Roman med drugim odstira tančico nastajajo-
čega meščanskega salona na Slovenskem (Ma-
tevž Langus, Fidelis Terpinc itd.). Vsi ključni
dogodki v romanu so rekonstrukcija njenega
(tako v časovnem kot v prostorskem smislu),
medtem ko pisma, objavljena v tem romanu,
niso Josipinina, ampak sem jih poustvarila
sama, prav tako so misli, ki napovedujejo novo
poglavje in na tak način povezujejo roman, iz
mojega življenja.”

Vse vaše delo daje vtis, da ste se močno po-
istovetili z Josipino Turnograjsko. Ali to po
desetih letih ukvarjanja z njenim delom in
življenjem še velja?

”Še vedno, a na drug način, še bolj zrelo. Z
Josipino me druži ljubezen do naroda, sloven-
skega jezika in bogate kulturne dediščine. In
tudi doživljanje ženske, ki zna čutiti, ljubiti in
odpreti globino svoje duše za pravo iskreno lju-
bezen. Tudi meni se dogajajo podobne stvari in
se popolnoma stapljajo z mojim doživljanjem.”

Z romanom Šepet rdeče zofe ste zaokrožili
cikel del, povezanih z Josipino Turnograj-
sko. Ali to pomeni, da se s to temo ne boste
več ukvarjali?

”Nikakor ne. Josipini Turnograjski sem po-
svetila zadnjih deset let svojega ustvarjalnega
dela, zato me bo ta tema spremljala do konca.
Idej in zamisli imam še veliko in jih bom sku-
šala čim več uresničiti tudi prek društva, ki je
trenutno ravno v postopku registracije, v začet-
ku avgusta pa bo tako že delovalo Kulturno
društvo Josipine Turnograjske. Prek društva
bom skušala poskrbeti za obnovo in vsebinsko
nadgradnjo njene spominske sobe v gradu
Turn. Zadnje leto se intenzivno ukvarjam tudi
z njenim grobom in zaščito groba kot sloven-
skega kulturnega spomenika, vendar ne slo-
venska ne avstrijska stran nimata zaradi različ-
nih razlogov posluha za to, zato sem se odloči-
la, da bom grob skušala obnoviti sama in upam
na pomoč donatorjev. Lastnica groba sem tako
ali tako sama in zadnja leta plačujem zanj -
tako bo ostalo do konca mojega življenja, saj je
to edini način, da grob ne bo prekopan in bo
zanj poskrbljeno. Če ne bi zanj zadnja leta skr-
bela sama, bi ga že prekopali, mi je zaupal
predsednik kulturnega oddelka mestne občine
Gradec, ki je bil zelo presenečen, da sama skr-
bim za tako pomemben grob. Zagotovo bom
napisala tudi še kakšen roman. Nedvomno pa
bom Josipino še igrala, to je namreč tisto, kar
bo ostalo vedno moje. Tega ne zmore vsak, saj
ni dovolj, če se poglobi samo v njeno življenje,
poglobiti se mora v njeno dušo. To je tudi del-
ček, ki ga ne želim deliti z drugimi. Ko jo ig-
ram, je to poseben trenutek, saj imam občutek,
da njena duša govori skozi moje srce. To mi
pomeni neizmerno veliko in sem počaščena,
da jo lahko predstavljam na ta način.”

Menda pa nastaja že vaše drugo literarno
delo?

”Res je, in sicer z mojih poti po Afriki v 
zadnjih sedmih letih, kjer v lastni režiji poma-
gam otrokom v saharskem delu Afrike s hrano,
oblačili, zdravili itd., o čemer želim izdati za-
pise o svojih poteh, izkušnjah in srečanjih. Gre
za povsem drug svet in časovno dimenzijo,

vseeno pa sem našla vzporednice. Tuaregi, s
katerimi se največ srečujem, so podobni Slo-
vencem v 19. stoletju, ko še niso imeli svoje dr-
žave, imajo pa svoj jezik in kulturo. Od njih
sem se veliko naučila, tudi to, kaj pomeni biti
dober človek in skrbeti za tradicijo. Največ mi
pomenijo vrednote, kot so ljubezen, spoštova-
nje in iskrenost, kar v slovenskem prostoru po-
gosto pogrešam. Tudi sama sem del tega pros-
tora in ne bi želela biti žaljiva, toda žal se v
njem ne potrudimo dovolj in se preveč obnaša-
mo drug do drugega, kot da smo sami sebi za-
dostni. Tudi mlade bi morali bolj vzgojiti v
duhu vrednot in vlogi dediščine za prihodnost.
Sama kot učiteljica sicer pri mladih vselej iz-
koristim svojo priložnost.”

Ob vsej doseženi izobrazbi (doktorica lite-
rarnih ved in magistrica mednarodnih od-
nosov) pa še vedno ostajate učiteljica v
osnovni šoli. Zakaj?

”Trenutno pišem svoj drugi doktorat s podro-
čja prava, drugače pa je res, ostajam kot učite-
ljica v osnovni šoli kljub številnim poslanim
prošnjam za druga delovna mesta. Zelo me ža-
losti, da mi naša država ne more zagotoviti me-
sta, kjer bi svoje znanje in sposobnosti lahko
pokazala, razvila in še nadgradila, zato ne
vem, koliko časa bom še vztrajala tukaj. Moti
me, da mladim, ki imamo ideje in potenciale,
država ne more zagotoviti boljših priložnosti ...
Poznam jih kar nekaj, ki so odšli v tujino, ki
jim je ponudila boljše pogoje in so njihovo
znanje znali ceniti. Sicer zelo rada poučujem, a
sem žalostna, ker šola ne ceni kadra, ki je tako
izobražen, kot sem sama, in je preveč nevoš-
čljivosti. Ljudje se tako veliko in preveč ukvar-
jajo z drugimi, namesto da bi pri sebi uredili
stvari in znali pokazati ljubezen do sočloveka.
Na tem svetu je treba tako malo, da se lahko ra-
zumemo in smo srečni drug z drugim, časa pa
v resnici nimamo veliko!”

Danica Zavrl Žlebir, foto: Gorazd Kavčič

Počaščena, da je lahko Josipina 
Doktorica literarnih ved Mira Delavec je z romanom Šepet rdeče zofe nadgradila svoje literarno delo,

povezano s prvo slovensko pesnico, pisateljico in skladateljico Josipino Urbančič Turnograjsko. 

Saša Pivk Avsec in Mira Delavec
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Nenehno iščemo načine, kako vam ločeno
zbiranje odpadkov še bolj približati oz. vam
olajšati vsakodnevno ravnanje z odpadki.
Po novem vam ponujamo tudi ločevanje
bioloških odpadkov s tako imenovano
fermentacijsko posodo (Organko). 
Organko je 16-litrska posoda, ki jo lahko
postavimo tudi pod kuhinjsko korito. Vanjo
sproti odlagamo biološke odpadke (zelen-
javne odpadke, olupke in ostanke sadja,
ostanke hrane, čajne in kavne usedline, ja-
jčne lupine, pokvarjene živilske izdelke
brez embalaže, ostanke rož ...). 
Odpadkom dodamo naravni posip (t. i. Bio-
gen), ki bo spodbujal postopek fermentaci-
je, zaradi česar se bodo odpadki spreme-
nili v suho snov. Tekočino, ki bo občasno
pritekla iz pipice na posodi lahko uporabite
kot gnojilo za sobne rastline ali zlijete v
straniščno školjko (odlično čistilo za

odtoke). Ko je posoda Organko polna, vse-
bino uporabite kot kompost ali jo izpraznite
v zabojnik za biološke odpadke.

Cena seta Organko znaša 48 evrov.
Set vključuje dve popolnoma opremljeni 
fermentacijski posodi in 1 kg biogena. 
Po novem lahko Organko in Biogen kupite
tudi pri blagajni na sedežu našega podjet-
ja na Ulici Mirka Vadnova 1 v Kranju.

Vsa gospodinjstva in pravne osebe mora-
mo poskrbeti, da biološki odpadki niso od-
loženi skupaj z drugimi mešanimi odpadki.
Na odlagališča odpadkov je prepovedano
odlagati biološko razgradljive odpadke.
Namreč, pri odlaganju teh odpadkov se
sprošča metan, toplogredni plin, ki ima ne-
gativen vpliv na okolje. 

Ob pogoju, da so biološki odpadki zbrani
ločeno od mešanih odpadkov na izvoru na-
stanka, se lahko predelajo v kompost ali se
uporabijo kot energetski vir. 

Država je z Uredbo o ravnanju z biološko
razgradljivimi kuhinjskimi odpadki in zele-
nim vrtnim odpadom predpisala ločeno
zbiranje bioloških odpadkov na izvoru na-
stanka. Do meseca julija 2011 bi morale
vse občine v Sloveniji vzpostaviti učinkovit

sistem, s katerim bomo zagotovili, da biolo-
ški odpadki ne bodo končali med mešanimi
odpadki.
V občini Preddvor smo to storili že v
letu 2010. 

Ločevanje bioloških odpadkov od mešanih
odpadkov, ki jih ni mogoče predelati, lahko
poteka s kompostiranjem v hišnem kompost-
niku ali z dodatnimi zabojniki in odvozom
odpadkov v predelavo. 
Stanovalci večstanovanjskih objektov ste av-
tomatično vključeni v sistem rednega loče-
nega zbiranja in odvoza bioloških odpad-
kov, medtem ko imate stanovalci individual-
nih objektov možnost, da se sami opredeli-
te, kako boste ločevali biološke odpadke.

Če ste se odločili, da biološke odpadke
kompostirate v svojem kompostniku, pome-

ni, da svoje odpadke predelate sami. Z raz-
gradnjo bioloških odpadkov na lastnem
vrtu pridobite naravno gnojilo za vrt. 
Če pa ste se odločili, da biološke odpadke
zbirate v dodatnem zabojniku, vaše od-
padke odvažamo v predelavo. Mesečno iz
občine Preddvor v predelavo odpeljemo
do šest ton bioloških odpadkov na mesec.

Ne glede na način ločevanja, za katerega
ste se opredelili, v zabojniku za meša-
ne odpadke ne smejo biti odloženi
biološki odpadki.

Še vedno je čas, da se odločite za ločeno
zbiranje bioloških odpadkov z dodatnim
zabojnikom. Pišite nam na info@komunala-
kranj.si ali na naš naslov Komunala Kranj,
d. o. o., Ulica Mirka Vadnova 1, 4000
Kranj. 

Nov način ločevanja 
bioloških odpadkov

Ločevanje bioloških 
odpadkov je zakon

KOMUNALA KRANJ d.o.o., UL. MIRKA VADNOVA 1, KRANJ

Čisto je lepo.

● Organko s pomočjo naravnega posipa
proizvede kar tri nove uporabne 
izdelke: bogato gnojilo za rastline,
učinkovito čistilo za odtoke in osnovo
za pripravo prvovrstnega komposta.

● Posoda zadošča za enomesečno odla-
ganju bioloških odpadkov.

● V posodi odpadki ne gnijejo, ne smrdi-
jo niti ne privabljajo mrčesa. 



Josipine vrnile obisk 
v Železno Kaplo

Ženski pevski zbor Josipine Turnograjske Društva upokojencev Pred-
dvor pod taktirko Mimi Roblek je sredi aprila letos proslavil dvajsetlet-
nico delovanja. Na njihovem jubilejnem koncertu je prepeval tudi Mešani
pevski zbor DU Železna Kapla pod vodstvom Jožefa Stariča, ki šteje 23
pevk in pevcev, prepeva pa kar v štirih jezikih. Tudi ta zbor deluje dve de-
setletji, pred nedavnim je s koncertom proslavil svoj jubilej, ob tej pri-
ložnosti pa so jim preddvorske Josipine vrnile obisk in zapele na njihovi
slovesnosti. Na njej je sicer sodelovalo pet zborov. Pele so tudi na festi-
valu pevskih zborov Pokrajinske zveze upokojencev Gorenjske na Bledu
pa ob občinskem prazniku in ob odprtju razstave ročnih del Delo pridnih
rok. S pesmijo pa vselej počastijo tudi najstarejše občane. Tako so pele
90-letni Manci Zupin iz Tupalič. Trenutno prepeva enajst pevk, veseli pa
bi bili še kakega novega lepega glasu, pravi predsednica zbora Anica
Celar Gorza. Na sliki: preddvorske pevke v Železni Kapli. D. Ž.

Brezskrbnost
domače
topline
Vsem novim najemnikom plinohrama zagotavljamo brezplačno postavitev 
plihonrama, brezplačen priklop plina do hiše ter brezplačno vzdrževanje in servisiranje.

Tudi z nakupom utekočinjenega naftnega plina pridobite Zlate točke ugodnosti!

čnoapolnili
čnnplinohram

apolnili
apo

vsake 3mesece bomo 
izžrebancu*

Društva
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Kolesarji v novih dresih

Kolesarska sekcija Društva upokojencev Preddvor je že od maja
naprej zelo aktivna. Kolesarijo namreč vsako sredo, ko naredijo tudi
do štirideset kilometrov. Udeležili so se kolesarjenja gorenjskih upo-
kojencev na Kokrici pa po ulicah Naklega, naslednja je udeležba na
srečanju kolesarjev upokojencev v Cerkljah 16. julija. Tedenskih kole-
sarskih srečanj se udeležuje do 16 kolesarjev. Od letos imajo nove
drese v enotni, rumeni barvi. Predsednik sekcije Marjan Gorza vabi,
naj se pridružijo tudi novi kolesarji. D. Ž. 

Pohod k bolnici Košuta
Občinski odbor borcev za vrednote NOB Preddvor je spomladi

priredil pohod k partizanski bolnici Košuta, ki je na višini 1034 metrov
na poti iz Bašlja proti Kališču. Predsednik preddvorske borčevske or-
ganizacije Marjan Gorza je 36 udeležencem pohoda predstavil delo-
vanje v bolnici Košuta med letoma 1944- 1945. Na grobišču blizu bol-
nice so pevci in pevke zbora Kokrški odred skupaj z drugimi
udeleženci pohoda zapeli nekaj pesmi. Naslednja pohoda bosta v
soboto, 20. avgusta, in v soboto, 19. novembra. Kdor opravi vse tri po-
hode, prejme tudi posebno priznanje, sporoča Marjan Gorza. D. Ž.



Reportaža

Odkar Dom starejših občanov
Preddvor upravlja tudi enoto v
Naklem, se je tradicija prijela tudi
tam. Letošnja piknika sta bila
hkrati. V Naklem se je to junijsko
soboto družilo kakih sto ljudi, v
Potočah še enkrat toliko. Po graj-
skem parku in na zelenici Doma
so zaposleni in njihovi sodelavci
razporedili mize, klopi ter razpeli
šotore, ki še kako pridejo prav v
primeru dežja. 

V Potočah je stanovalce in nji-
hove goste zabaval ansambel
Storžič, vneto so kupovali srečke
in se veselili nagrad, ki so jih pri-
spevali donatorji, prav na začetku
pa jih je nagovorila direktorica
doma Andreja Valant. Starejše
ljudi najbolj razveselijo nastopi
otrok, tokrat so s plesi nastopili
člani Folklorne skupine osnovne
šole Cerklje. V spominski sobi Jo-
sipine Turnograjske so pripravili
prodajno razstavo ročnih del, ki
jih stanovalci izdelujejo ob po-
moči terapevtk in prostovoljk iz
skupin za samopomoč. Skupina
Sonce v srcu pa je dan popestrila
z izdelovanjem figur iz balonov. V
Naklem je veselo družbo stano-
valcev, gostov in zaposlenih za-
baval ansambel Mešano na žaru,
z otroško iskrenostjo pa so nav-
dušili mladi plesalci folklorne
skupine iz osnovne šole Naklo.

Poleg hrane, ki sodi na piknik, so
pekli še slastne palačinke, naj-
mlajši pa so se lahko udeležili
tudi ustvarjalnih delavnic. 

Svojci so dejali, da so skupaj z
mamo oz. očetom in v družbi dru-
gih ”piknikarjev” preživeli lep dan.

Dom starejših občanov Pred-
dvor šteje 187 stanovalcev v Po-
točah in 46 stanovalcev v Naklem.
V Dom v zadnjih letih prihajajo
zlasti starejši ljudje, ki zaradi bo-
lezni in oslabelosti ne morejo
sami skrbeti zase, njihovi svojci pa
so zaradi delovnih obveznosti
večji del dneva odsotni in prav
tako ne morejo prevzeti skrbi. Po-
leg osnovne oskrbe so stanovalci
deležni tudi zdravstvene nege, fi-
zioterapije, delovne terapije, ob
tem pa tudi številnih drugih de-
javnosti in aktivnosti, ki jih poleg
domskega osebja izvajajo prosto-
voljke in prostovoljci. Dom deje
velik poudarek tudi medgenera-
cijskemu sodelovanju in se pove-
zuje z lokalnim okoljem, bližnjim
vrtcem, z osnovnima šolama,
srednjimi šolami, dijaškim do-
mom, kulturnimi skupinami in
društvi. Stanovalci tako ohranjajo
stik z dogajanjem in življenjem v
lokalnem okolju in se, kolikor jim
pač dopuščajo zdravje in moči,
lahko ukvarjajo z mnogimi dejav-
nostmi. 

DOM STAREJŠIH OBČANOV PREDDVOR

Piknik združil stanovalce, 
svojce in zaposlene

Dogodek, ki ga stanovalci Doma starejših občanov Preddvor vsako leto nestrpno pričakujejo in se ga

veselijo, tudi letos ni manjkal. Prvo junijsko soboto so se namreč na že tradicionalnem pikniku družili

stanovalci in njihovi svojci

Zaplesali so otroci iz Cerkelj

Z razstave ročnih del

Srečanje več generacijVeselo dopoldne
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Predstavljamo

LOKACIJA IN FAZE GRADNJE
Investitor družba IC Dom, d. o. o.,  gradi 
poslovno-stanovanjsko naselje na lokaciji
Belske ceste v Preddvoru na zemljišču parc.
št. 397/9 k.o. Breg ob Kokri. Prva faza grad-
nje z zdravstvenim domom in lekarno je
bila zaključena v preteklem letu. Ob gradnji
zdravstvenega doma je bila zgrajena tudi
kompletna komunalna  infrastruktura.

Drugo fazo, gradnjo treh stanovanjskih
dvojčkov, je investitor začel v aprilu
2011, z gradnjo pa bo  predvidoma
končal do konca leta. 

PREDVIDEN OBSEG GRADNJE 
Stanovanjsko naselje sestavljajo 3 objek-
ti dvojčkov s skupno 6 stanovanjskimi
enotami z oznakami B, C in D. 

- Objekti bodo dokončani do 4. gradbe-
ne faze,

- Zgrajena bo kompletna komunalna in-
frastruktura (toplovod, električni in vo-
dovodni priključek, telekomunikacije,
kanalizacija, ipd.)

- Stanovanjski enoti objekta C bosta pod-
kleteni in imata skupno do 212 m2 upo-
rabnih površin (K+P+M+O), medtem ko

Informacija o gradnji stanovanjskega
naselja v Preddvoru

INFORMACIJE O INVESTICIJI IN PRODAJA
Podrobnejše informacije o investiciji, prodaji in prodajnih pogojih lahko dobite pri investitorju
družbi IC Dom, d. o. o., tel. 04/281 26 26, faks, 04/281 26 27, e-pošta info@icdom.si.
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bodo stanovanjske enote objektov B in D zgrajene brez kletnih
prostorov (P+M+O) in imajo skupno do 149 m2 uporabnih po-
vršin,

- Posameznim enotam pripada tudi proporcionalni del zem-
ljišča v izmeri od 300 - 340 m2.

TERMINSKI NAČRT
Investitor je začel z deli v aprilu 2011, najkasneje do konca leta
2011 pa bo z gradnjo zaključil. 

GLAVNI IZVAJALEC DEL 
Investitor je za glavnega izvajalca del izbral družbo GP Tržič, 
d. o. o., s partnerjem družbo CP Kranj, d. d., ki s podizvajalci iz-
vaja vsa dela.

INVESTITOR IN PROJEKTANT
Investitor gradnje je družba IC Dom, nepremičnine in inženi-
ring, d. o. o., Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj, ki dela izvaja na
osnovi projektov, ki jih je izdelal AB Nadižar iz Kranja.

INFORMACIJE O INVESTICIJI IN PRODAJA
Podrobnejše informacije o investiciji, prodaji in 
prodajnih pogojih lahko dobite pri investitorju družbi 
IC Dom, d. o. o., tel. 04/281 26 26, faks, 04/281 26 27, 
e-pošta info@icdom.si.
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Šport

Počitek po športnih aktivnostih
Tudi športniki si moramo včasih odpočiti. Junij je namreč mesec, ko si po končani tekmovalni sezoni

nenehno sledijo tradicionalne prireditve. 

To so denimo zaključek sezone mlajših kate-
gorij, srečanje generacij preddvorskih nogo-
metašev, prvenstvo Občine Preddvor v malem
nogometu, tudi gostovanje letošnjega oratorija
na igrišču Za žago.

Članski ekipi nogometašev s slabšimi pred-
stavami v spomladanskem delu sezone ni uspe-
lo obdržati mesta prvaka v Gorenjski ligi. Na
koncu je bila še tretje leto zapored tretja in v
novo sezono bomo šli spet z visokimi cilji. Ve-
seli pa nas številnost v mlajših kategorijah. Na
zaključku sezone v začetku junija se je zbralo
prek 50 otrok vseh kategorij od U8 - U14 in v
tekmovalni sezoni prav nobena ekipa ni razoča-
rala. Tudi kadrovsko se krepimo, saj od petih
trenerjev dva nadaljujeta šolanje za naziva tre-
ner UEFA B in UEFA A. Junija smo znova pri-
pravili tradicionalno Srečanje nogometnih ge-
neracij NK Preddvor stari : mladi. Igralcev se je
letos prijavilo 45 in vsak udeleženec je prejel
navijaški šal NK Preddvor, kot ga imajo samo
še veliki klubi. Po vzoru iz lanskega leta smo se
tudi letos organizirali tako, da so igralci nad 40
let sestavljali starejši dve ekipi, v mlajših dveh
ekipah pa so bili po večini še sedaj aktivni ig-
ralci. Tako so se najprej na skrajšanem igrišču
in igralnem času pomerili najstarejši dečki pro-
ti starejšim dečkom. Uspešnejši so bili slednji s
tesnim izidom 3 : 4, ob polčasu 1 : 1. Drugo
tekmo mlajših dečkov proti najmlajšim dečkom
in dekletom pa je dobila najmlajša generacija
nogometašev z izidom 0 : 2 (0 : 1). To pomeni,
da se za prihodnost nogometa v naših krajih ni
bati, veseli pa nas tudi, da sta se nogometni
predstavi priključili tudi domači dekleti Lucija
in Nika, ki sta z žensko ekipo Velesovega letos
postali državni prvakinji v kategoriji do 17 let.
Po končani nogometni predstavi se je predsed-
nik Roman Rogelj zahvalil vsem za udeležbo
ter pozval k ogledu razstave dokumentarnega
gradiva, ki smo ga konec lanskega leta pripra-

vili ob petdesetletnici obstoja in priznanj, ki jih
je športno društvo prejelo ob častitljivem jubi-
leju od Občine Preddvor, Medobčinske nogo-
metne zveze Gorenjske Kranj ter Nogometne
zveze Slovenije.

Z dobro organizacijo v preteklih letih smo
dosegli, da postaja tradicionalno Prvenstvo
Občine Preddvor v malem nogometu ena naj-
pomembnejših športnih prireditev v občini.
Pripravljali smo se na situacijo, da se bo prija-
vilo več kot deset ekip, kar bi pomenilo popol-
no spremembo sistema tekmovanja. Do sedaj
smo lahko iz dveh predtekmovalnih skupin pri-
dobili štiri polfinaliste, ki so se z medsebojni-
mi boji lahko prebili do prvega mesta. Letos pa
smo do začetka žrebanja prejeli kar 13 prijav.
Odločili smo se za podoben sistem tekmova-
nja, kot ga ima liga prvakov. Iz vsake od štirih
predtekmovalnih skupin napredujeta prvi dve
ekipi, ki se nato uvrstita v četrtfinale, od tu na-
prej pa sledi sistem na izpadanje. Tako so v so-
boto, 25. junija, na dan 20. obletnice ustanovit-
ve Republike Slovenije naprej začele s pred-
tekmovanjem ekipe skupin B in C . Iz skupine
B so napredovali Bela United in Kokra, iz sku-
pine C pa ekipi Preddvora-mladi in Preddvor-
3. Za njimi so se pomerili še v skupinah A in
D in preostali četrfinalisti so postali še Mizar-
stvo Ravnikar in Cvetličarna Urška obe iz Tu-
palič ter Preddvor in mladinci iz skupnih mlaj-
ših pogonov Preddvor-Visoko. Žal so se v
predtekmovanju morali posloviti lanski četrti
nosilci Jezerjani, pa še druge najatraktivnejše
ekipe Bela-2, Bašelj, Mače in presenečenje
med letošnjimi udeleženci ekipa Domcev in
vaških. Ta je bila sestavljena iz generacij varo-
vancev Vzgojnega zavoda Preddvor, ki so v
preteklosti dobršen del svojega življenja pusti-
li v Preddvoru. Prišli so iz cele Slovenije in v
ekipi so jih podprli domači vaški sošolci, ki so
v preteklosti skupaj z njimi gulili šolske klopi.

V četrtfinalu je dobila status ”finala pred fi-
nalom” tekma med Preddvorom in Cvetličarno
Urško. Slednja se je uvrstila v polfinale. Drugi
polfinalisti so postali še Mizarstvo Ravnikar,
Preddvor-mladi in Bela United. Najprej je v pr-
vem polfinalnem dvoboju povedel Preddvor-
mladi proti favoriziranemu Mizarstvu Ravni-
kar, ta je v začetku drugega polčasa preobrnil
rezultat v 1:2, v samem zaključku pa je za
Preddvorčane atraktivno izenačil kasnejši naj-
boljši strelec Rok Šmid. Njegova ekipa je bila
nato v streljanju penalov boljša in zasluženo
prišla v finale. V drugem polfinalu je ekipa
Bele United presenetljivo rutinirano ustavljala
napade Cvetličarne Urške in kasneje tudi pove-
dla. Po hudi napaki vratarja Belanov so Tupali-
čani najprej izenačili, nato pa še po streljanju
kazenskih strelov zmagali. Tako se jim je konč-
no po nekaj letih smole vse obrnilo in so se za-
služeno uvrstili naprej. Kazenski streli so odlo-
čili tudi tekmo za tretje mesto, kjer je bila Bela
United boljša od Mizarstva Ravnikar. V tekmi
za prvo mesto so si nasproti stali mladi igralci:
Preddvor-mladi Cvetličarna Urška. Zmagovalci
prvenstva so z rezultatom 3 : 0 postali igralci
ekipe Preddvor-mladi. Iz njihove ekipe je stro-
kovna žirija izbrala tudi najboljšega vratarja
Gregorja Strniša in najboljšega strelca Roka
Šmida. Najboljši igralec pa je postal Gašper
Kern iz ekipe Cvetličarne Urška. Čestitamo ...

Prvenstvo občine Preddvor v malem nogo-
metu je uspelo v vseh pogledih. Za to imajo
največ zaslug igralci vseh ekip, ki se jih je
zbralo skoraj 120 in so vsa srečanja odigrali v
športnem duhu in korektno. Prizorišče na no-
gometnem igrišču Za žago je bilo polno in tudi
to kaže na to, kako Preddvor nujno potrebuje
športni park. Prvič se je tradicionalnega do-
godka udeležil tudi župan Miran Zadnikar, ki
je tudi predal pokal zmagovalni ekipi. 

Marjan Bogataj
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Najboljša duhovna delavnica je gozd
V ne tako oddaljeni preteklosti so imeli gozdovi, segajoči tja pod vrhove gora, večinoma steze, ki so jih 

sprva nadelali pastirji, nabiralci rud in lovci. Za njimi so nanje stopili tudi botaniki in ljubitelji gora. Skrite
kozje stezice so poznali največkrat le divji lovci, planinska druščina pa se je praviloma držala navzgor in

navzdol le uradnih markiranih poti. 

Če se danes zazremo v gozdove, ki ležijo pod
vrhovi, ki so dokaj lahko dostopni, dobi človek
občutek, da ima vsak klub, vsaka druščina v
gozdu že svojo stezo, ki stremi predvsem za
tem, da človeka čim hitreje spravi v višino in
zatem v dolino. Smisel pravega doživljanja
narave se je tako v proizvodnji kapitalističnih
”idealov” po rekordih gor-dol in ne vem, kam
še, docela izgubil.

Dvajseti naravovarstveni dan na Kališču v
mesecu juniju na temo gozdov so obogatili
preddvorski planinci markacisti, ki so z de-
lovno akcijo urejanja okolice na Malem
Kališču in same planinske poti proti vrhu
Kališča uredili od vodnih ujm raztrgano pot.
Urejene planinske poti so še kako dobrodošle
za varno hojo in preddvorski planinci od
mnogih pohodnikov, ki se gibljejo v gorskem
svetu od Storžiča do Svetega Jakoba, prejema-
jo priznanja za svoje delo. Nad veliko rano, ki
jo je v zadnjem času doživel Sveti Jakob v
podobi nenormalno široke ceste, so mnogi
planinci ogorčeni. Predvsem se sprašujejo,
kako so lahko pristojni državni organi investi-
torju dovolili tako grob poseg na območju, ki
spada v Naturo 2000. Kakšni interesi so v
ozadju, se bo mogoče pokazalo v bližnji pri-
hodnosti. Zdrava kmečka pamet namreč
vsakomur jasno pove, da za Svetim Jakobom
ne leži niti Jelovica niti Pokljuka in da bi vsa
lesna masa na tem območju lahko zadostovala
za plačilo le dveh ovinkov takšne ceste. V
sedemdesetih letih so kranjski politični veljaki
hoteli postavljati počitniške hišice na Svetem
Lovrencu nad Bašljem. Takratni predsednik
KS Bela Tone Roblek se je temu odločno uprl.
Se nam kaj takšnega zdaj lahko zgodi na ob-
močju Svetega Jakoba ali Potoške gore? Kapi-
tal, sploh če je tuj, namreč za uresničitev svo-
jih ciljev ne pozna meja. Marsikdo zdaj potar-
na, da je Sveti Jakob dodobra izgubil svoj čar,
svojo dušo! Preddvorski planinci so v letošnji
pomladi z nekaj delovnimi akcijami po naj-

boljših močeh uredili odseke markirane poti
na to našo prižnico, da bi vrnili gori vsaj del
duše.

Čeprav je za okroglo mizo na Kališču na
temo gozdov dipl. inž. Anton Lesnik povedal,
da danes Slovenijo pokriva 60 odstotkov goz-
dov, pred drugo svetovno vojno pa jih je bilo
manj kot 40 odstotkov, se moramo vsi zavedati,
da so zeleni gozdovi naša najboljša pljuča. 

Župan Miran Zadnikar, predsednik PD Kranj
Franci Ekar in načelnik PS Preddvor, ki so bili
soudeleženci delovne akcije v okviru naravo-
varstvenega dneva na Kališču, se strinjajo, da

je varovanje in ohranjanje naravne, kulturne in
zgodovinske dediščine temeljni pogoj, da kot
narod ob vseh različnih interesih globalizacije,
ki se zažira v narodovo telo, preživimo. Na
enem izmed umetniško izdelanih planinskih
kažipotov avtorja domačina Ivana Šavsa, ki
stojijo na poti na Kališče, je na Malem Kališču
pritrjen tudi zvonček želja. Naj bo njegov glas
namenjen tudi ohranjanju narave, da bodo
lahko tudi prihodnji rodovi doživljali vso biot-
sko raznovrstnost prostora, ki je bil nam dan
samo v izposojo. 

Slavko Prezelj

Preddvorski planinci urejajo pot proti vrhu Kališča.
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Sedaj že kar tradicionalna prireditev je tudi
letos trajala od petka do nedelje - z nekaj dež-
ja, kar pa ni razbilo razpoloženja obiskovalcev.
Praznik se je začel s petkovim večerom, ko je
prisotne v šotoru zabaval Pop Design, kjer se
je izkazalo, da najmlajše generacije še vedno
plešejo na njihovo glasbo, poznajo njihove naj-
večje hite in preglasijo pevca pri refrenu.

Sobotno jutro je bilo čemerno, vendar so do-
poldanski del programa vendarle izpeljali. Po-

hod na Sv. Jakoba je bil sicer manj množičen,
kot so pričakovali. Večerni del pa je privabil
predvsem oboževalke Navihank, ki so prizna-
le, da so jutranji pohod ‘prešpricale’, zato pa
so zvečer dokazale, da obvladajo svoj posel in
so - tako kot lani - navdušile. V središču pozor-
nosti je bil ansambel Saša Avsenika, ki je za-
igral tudi z domačinom Sašom Nunarjem, pr-
vim basistom v ansamblu. Večer pa so sklenili
Triglavski muzikanti, ki so nastop zaključili z
igranjem na mizah in družnim petjem z obis-
kovalci. 

Nedelja pa je bila namenjena predizboru za
42. Ptujski festival. Predstavilo se je petnajst
ansamblov s po dvema skladbama, ki so se po-

tegovali za devet vstopnic za finalni nastop na
Ptuju, ki bo v 19. avgusta. Občinstvo in stro-
kovna komisija so prisluhnili ansamblom To-
plar, Žargon, Trubadurji, Klapovühi, Šaljivci,
Minutka, Odpev, Biseri, Cvet, Čar, Naveza,
Šestica, Vihar, Akordi in skupini Zaka’ pa ne;
strokovno komisijo pa so prepričali Minutka,
Biseri, Cvet, Čar, Naveza, Šestica, Vihar,
Akordi, Zaka’ pa ne, neposredno pa se je na
festival uvrstil ansambel Pajdaši. Tudi občin-
stvo je izbralo svojega favorita. Navdušili pa so
jih Trubadurji iz Vitomarcev, ki so iz rok di-
rektorja Agencije Media butik Boštjana Avsca,
glavnega organizatorja dogodka, sprejeli pokal
v trajno last.  Alenka Brun

Praznik glasbe in veselja
Od 27. do 29. maja je bila v Preddvoru tridnevna prireditev Praznik glasbe in veselja.

Utrinek se semnja v Kokri

Po maši pa na semenj
Sredi junija so na trgu pred župnijsko cerkvijo pripravili šesti Se-

menj v Kokri. Obiskovalce je uvodoma pozdravil predsednik Turis-
tičnega društva Kokra Rok Valjavec. Za kulturni program ob za-
četku prireditve pa so poskrbeli in navdušili občinstvo Cerkveni
ženski pevski zbor iz Kokre pod vodstvom Sonje Puzin in otroška
folklorna skupina pod vodstvom Ane Bodlaj in Mihe Murnika.
Med obiskovalci semnja je bil tudi preddvorski župan Miran Zad-
nikar. Organizatorji so številne obiskovalce pričakali z domačim
kruhom in orehi. Na voljo je bila domača hrana, kot so kvašeni ore-
hovi štruklji z medom, kranjske klobase, kuhane na pravem lese-
nem štedilniku. Žejo pa so obiskovalci lahko potešili v ”kožarici”
ter se sprehodili med stojnicami. 

Janez Kuhar

Med finalisti za Ptujski festival so se znašli tudi Biseri. 

Če vas mika v
gore, boste v
obeh knjigah

našli podrobne 
opise poti na

posamezne
vrhove, od lažjih

vzponov do težjih
in večdnevnih.

Jelena Justin  
Pozdravljene gore I

Pozdravljene, gore IIJelena Justin

Zaradi velikega povpraševanja smo ponatisnili uspešnico

Pozdravljene gore 1, ki jo v kompletu s knjigo 

Pozdravljene gore 2 ponujamo po posebej privlačni ceni 

25 EUR + poštnina. Cena ene knjige pa je 15 EUR + poštnina.

Knjigi lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova cesta 4 

v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: 

narocnine@g-glas.si.
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Zahvala 
V Agenciji Media butik smo konec maja v sodelovanju z Občino Preddvor pripravili že četr-

to tridnevno prireditev Praznik glasbe in veselja - Preddvor 2011. Ob tej priložnosti se za-
hvaljujeva županu Občine Preddvor Miranu Zadnikarju za moralno podporo in pomoč,
Občini Preddvor za zaupanje, iskrena hvala vsem prijateljem, ki so se aktivno vključili v ra-
zlične aktivnosti pri pripravi organizacijsko zelo zahtevnega projekta. Velika zahvala velja
podjetju Jelovica, ki nama je odprlo vrata na svojem dvorišču in pokazalo veliko pripravl-
jenost za sodelovanje. Letos naju čaka še nekaj velikih projektov. Srčno upava, da bova
lahko izvedla prireditev PIR FEST v septembru, ki se je lani začela v Preddvoru, zaradi
razmer pa lokacija letošnjega Pir festa še ni določena. 

Saša in Boštjan Avsec, Media butik
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Poleti se zgodi več vlomov v stanovanja kot v
preostalih obdobjih, kar bi lahko utemeljili s
tem, da se veliko ljudi ta čas odpravi za dlje
časa od doma. Marsikdo niti ne sluti, da se
vlomilci pripravljajo na vlom v njihova
stanovanja, da poizvedujejo o njihovih
navadah, lastnostih in tehtajo svoje možnosti in
tveganja. Da bi bile vaše počitnice čim bolj
sproščene in da bi potencialnim vlomilcem
čim bolj otežili delo, ne bi bilo napak, če bi
upoštevali nekaj preventivnih nasvetov.

Pred odhodom na daljše počitnice ne go-
vorite vsem naokoli, da vas dlje časa ne bo. Naj
stanovanje ne daje videza zapuščenosti. Ne
lepite različnih letakov z napisi, da vas ni
oziroma koliko dni vas ne bo, niti na av-
tomatskih odzivnikih ne puščajte tovrstnih
sporočil. Svojim bližnjim povejte, kam greste
in za koliko časa. Z njimi se dogovorite, da
bodo vsakodnevno praznili poštni nabiralnik in
da bodo občasno prišli v stanovanje, da bo
videti vse tako kot običajno, ko ste doma. Pre-
verite, ali ste zaprli vsa okna in vrata. Ne
puščajte ključev na ”skritih mestih”, v nabiral-
nikih, v čevljih, pod predpražnikom ali podob-
no. Pred odhodom tudi preverite, da v okolici
ni lestve ali drugih priročnih sredstev, ki bi
lahko vlomilcu omogočili lažji dostop do vaše-
ga doma. Doma ne puščajte večjih vsot denar-
ja, nakita, vrednejših listin, dokumentov, kre-
ditno plačilnih kartic in podobnega. Če omen-

jene stvari hranite doma, jih shranite v vgrad-
nih zidnih ali pohištvenih trezorjih oziroma, če
tega nimate, predmete shranite na neobičajnih
in skritih mestih. Zaželeno je, da imate seznam
tehničnih in drugih dragocenih predmetov ter
skupaj s serijskimi številkami opišite ali fo-
tografirajte njihove prepoznavne značilnosti.

Da bi se kar se da dobro zavarovali pred
vlomilci, vas lahko opozorimo na najpogostej-
še in najpomembnejše, kar storilci pri vlomih
storijo oziroma izkoristijo: izkoristijo različne
odprtine in dostope v vaš dom (strešna okna,
okna v kleteh, zračniki), plezajo prek balkonov
in streh, odpirajo na kip zvrnjena okna ali vra-
ta, razbijajo stekla, lomijo cilindrične
ključavnice, če vrata niso dovolj masivna, jih
razbijejo s silo svojega telesa ali z različnimi
kovinskimi predmeti. 

Z ustrezno zaščito lahko bistveno zmanjšate
možnost vloma, storilcu pa podaljšate čas,
potreben zanj. To lahko storite z dobro cilin-
drično ključavnico, ki ima varen cilindrični
vložek, zaščiten pred odklepanjem z vlomil-
skimi pripomočki. Na zunanji strani cilin-
dričnega vložka naj bo nameščen varovalni
ščit. Po možnosti okrepite vhodna vrata in
okna z notranjimi prečnimi zapahi. Če živite v
bloku, se s stanovalci dogovorite, da se bodo
zaklepala vhodna vrata bloka, če pa bivate v
hiši, je lahko ovira za tatove tudi dobra varnos-
tna ograja okoli hiše. Zelo priporočljiva je pro-

tivlomna alarmna naprava, ki lahko opozarja
mimoidoče ali sosede, da nekdo vstopa v vaš
dom, ali opozori samo vas, da se pri vas nekaj
dogaja (tihi alarmi). Naprava je lahko vezana
tudi na kakšno izmed varnostnih služb. Na
hišo lahko namestite tudi senzorsko luč.

Kljub vsemu omenjenemu idealnega varovan-
ja ni, tako kot ni absolutne varnosti. Tudi če ste
ukrenili vse potrebno za varnost, predlagamo,
da zavarujete svoj dom in premoženje pri kateri
izmed zavarovalniških agencij. Če kljub temu
postanete žrtev vloma, vam svetujemo, da: ne
vstopate v stanovanje, se umaknite v varno raz-
daljo, saj je vlomilec morda še vedno v
stanovanju, takoj pokličite policijo na telefons-
ki številko 113, do prihoda policistov ničesar ne
premikate, da ne hodite po stanovanju oz. hiši,
saj lahko s tem uničite koristne sledi, ki bi
pripomogle k izsleditvi storilca in onemogočite
pravilno procesiranje postopka.

Ko policija konča ogled (pregled stanovanja,
iskanje in zavarovanje sledi kaznivega dejanja
...) temeljito preglejte stanovanje in naredite
seznam tistega, kar vam je bilo ukradeno,
poškodovano ali uničeno, in ga posredujete
policistu že na kraju oziroma v doglednem
času na sedež policijske postaje. O kaznivem
dejanju obvestite tudi zavarovalnico, kjer imate
sklenjeno zavarovanje, da se začne postopek za
povračilo nastale škode.

Alojzij Zupan, vodja policijskega okoliša

Kako varen je vaš dom

Ponudbo Bencinskega servisa
Logo v Tupaličah dopolnjuje 
tudi dostava kurilnega olja. 

Hitro in ugodno.

Bencinski servis Logo v Tupaličah 
lahko obiščete od ponedeljka do sobote 

med 6. in 21. uro ter ob nedeljah in praznikih
med 7. in 20. uro.
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Začetek uspešne gasilske sezone 
V PGD Preddvor so tudi v začetku letošnje sezone dokazali, da

gasilstvo v našem kraju vse bolj cveti, saj so letos prvič v svoje vr-
ste poklicali tudi nežnejši spol. Veliko število novih članic se je v
maju in juniju že udeležilo dveh tekmovanj, in sicer v Stari Fužini
in na Kokrici, kjer so dosegle zavidljive uvrstitve - 1., 6. in 26. me-
sto. Svoje uspehe pa je na tekmovanju v orientaciji žel tudi gasilski
podmladek, kjer se je ena ekipa uvrstila na regijsko tekmovanje na
Šobcu in zasedla odlično osmo mesto. Maja je bilo na Brdu tudi
tekmovanje za člane A in člane B, kjer so naši predstavniki zasedli
dve drugi mesti, junija pa so se srečanja in tekmovanja veteranov
Gorenjske udeležili tudi naši veterani. Gasilci pa se radi družimo
tudi ob drugačnih priložnostih. Maja smo v velikem številu roma-
li na Brezje k Florjanovi maši, se v juniju udeležili treh parad so-
sednjih in prijateljskih društev, ob koncu meseca pa želeli izpelja-
ti drugi Florjanov dan, vendar nam je slabo vreme žal prekrižalo
načrte. Gasilska veselica in praznovanje 115. obletnice društva sta
sedaj prestavljeni na konec avgusta oz. začetek septembra. Ob
koncu pa sledi samo še povabilo vsem, ki bi se nam radi pridruži-
li, naj si bodo mladi ali stari, moški ali ženske, vseh bomo veseli!
Na pomoč! Darja Arh



Pod šotorom se je vsak dan zbiralo 125 otrok in
27 animatorjev. Oratorij je potekal po značilnem
dnevnem redu z molitvijo, zgodbo, katehezo, de-
lavnicami in veliko igrami. Vsak dan smo poče-
li kaj novega. V torek smo šli na grad Turn in 
obiskali starejše občane. Letos smo program za-
činili z obiskom cirkusa iz Romunije na Rakov-
niku. Cirkusanti so otroci z ulice, ki so ostali brez
družin. Skupaj so ustvarili skupino, ki so ukvarja
s cirkuškimi vragolijami in s tem navdušujejo
otroke in tudi odrasle po svetu. Vsi smo bili nad
tem navdušeni, tako otroci kot animatorji.

Tema letošnjega oratorija je V tvojo smer.
Glavna oseba je prerok Jona, ki se upre Bogu
in se namesto v Ninive odpravi v Taršiš. Na
poti čez morje ga poje velika riba in Jona pre-
živi nekaj časa v njenem trebuhu. Ko se poke-
sa, ga riba odvržen na kopno, in sicer v Nini-
ve. Jona se zave, da je Bog usmiljen, in čeprav
je bežal stran od njega, ga je Bog usmeril v
pravo smer. Ves teden smo se pogovarjali o
tem, kaj naredimo, če se znajdemo v težavah,
ali tudi mi bežimo od Boga, kako hitro obu-
pamo ipd.

Oratorij so nam omogočili številni sponzorji
in starši s svojimi prispevki in slastnimi dobro-
tami, ki so jih pripravili za nas. Svoj delež je
prispevala tudi občina Preddvor, tudi letos nas
je obiskal župan Miran Zadnikar ter nam pri-
nesel osvežujoče kornete. Pri oratoriju nas
spremlja, podpira in pomaga župnik Miha
Lavrinec. Za vse okusne in z ljubeznijo pri-
pravljene obroke pa smo hvaležni Slavki Do-
linšek, ki je skozi ves teden skrbela, da nismo
bili lačni niti žejni. 

Anja Križaj

Mladi spet na oratoriju
Letos smo mladi iz preddvorske župnije pripravili že peti oratorij.

Odlični izdelki s preddvorskih kmetij
Na razstavi in ocenjevanju kmečkih prehranskih izdelkov Dobrote

slovenskih kmetij, ki je bilo maja na Ptuju, so tudi štirje izdelki s
preddvorskih kmetij dobili priznanja. V kategoriji mlečnih izdelkov
je za skuto zlato priznanje prejela Zofija Roblek iz Bašlja, med
krušnimi izdelki so z bronastim priznanjem za kruh posebnih vrst
nagradili Ano Arh iz Mač, za orehovi potici pa sta priznanji prejeli
Mateja Perko iz Kokre, in sicer zlato, ter srebrno Olga Povšnar iz
Kokre. Župan Miran Zadnikar prejemnicam čestita za uspeh. Neka-
tere od tekmovalk so svoje izdelke ponudile tudi na Petrovem smn’u,
kjer so razstavljale članice iz društva kmečkih žena Kranj, odbora
Sloga (na sliki na sredini Zofija Roblek). 

D. Ž., foto: Gorazd Kavčič

Spet je bil Petrov sm’n 
V občinsko praznovanje v Preddvoru se je vključilo tudi domače

turistično društvo. Že drugič zapored je pripravilo Petrov sm’n. Na
stojnicah so domačini ponudili izdelke s svojih kmetij ali prikazali za
Preddvor značilno pletenje cajn. Bližnje gostilne so postregle z do-
mačo hrano. Pripravili so nastop preddvorskih folkloristov, kulturno
društvo je uprizorilo vaški pretep, likovno društvo Samorastniki je
prikazalo tehnike slikanja. Obiskovalci so spoznali južnoameriške
jahalne konje z ”ranča” na Lužah. Pred občino so iz lajn izvabljali
lepe melodije lajnarji Rastka Tepine. Po ”promenadi” se je med
navadnim prebivalstvom sprehodila tudi gospoda in z njo najbolj
znana Preddvorčanka Josipina Turnograjska. 

D. Ž., foto: Gorazd Kavčič




